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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 
Ι΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ B΄ 

Συνεδρίαση 27ης Σεπτεμβρίου 2012 
Ώρα έναρξης: 4.05 μ.μ. 

Αρ. 3 
 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ) 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας του σώματος και 
παρακαλώ το γραμματέα να διαπιστώσει κατά πόσο υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Να παρακαλέσω τη γραμματεία… 

 Ναι, κύριε Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, τουλάχιστον η σημερινή μέρα είναι ιδιαίτερη για σας, αντιλαμβάνομαι, γι’ αυτό 
τουλάχιστον εκ μέρους της κοινοβουλευτικής μας ομάδας θέλουμε να σας ευχηθούμε χρόνια πολλά, 
χιλιόχρονος, καλή δουλειά στις προεδρικές εκλογές!  Τώρα για την επιτυχία κανείς δεν είναι βέβαιος, 
αναμένουμε να δούμε το αποτέλεσμα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ρε Γιώργο, επερίμενα ότι το επακόλουθο ή η κατάληξη θα ήταν ‟καλή επιτυχία” ως δώρο για τα γενέθλια, 
αλλά ατού εσείς εκεί! 

 Όμως να παρακαλέσω τη γραμματεία, υπάρχει μια αναφορά… 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Πάντως το 66 έν’ πολλά επιτυχημένο! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Επειδή λείπει και το υπόλοιπο 6! 

(Γέλια) 

  Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προτού προχωρήσουμε στα θέματα της ημερήσιας διάταξης που αφορούν 
τη νομοθετική εργασία, επιτρέψετέ μου να αναφερθώ στην πεντηκοστή δεύτερη επέτειο της κυπριακής 
ανεξαρτησίας, που γιορτάζουμε στις επόμενες των ημερών, την 1η Οκτωβρίου.  

 Με την ευκαιρία αυτή αποτίνουμε φόρο τιμής και τιμούμε όλους όσοι αγωνίστηκαν για τη δημιουργία του 
κυπριακού κράτους και θυσιάστηκαν για τη δημοκρατία, τους αγωνιστές του 1955-59, όλους όσοι 
υπερασπίστηκαν τη δημοκρατία και την πατρίδα κατά το προδοτικό πραξικόπημα και τη βάρβαρη τουρκική 
εισβολή, αλλά και όλους όσοι συνέβαλαν στην πρόοδο και την ανάδειξη της Κύπρου και της κοινωνίας της, 
στην όποια έκφανση της πολιτικής, πολιτιστικής, επιστημονικής και οικονομικής ζωής. 

 Κατά τη διάρκεια των 52 χρόνων της ύπαρξής της η Κυπριακή Δημοκρατία πέτυχε μέσα σε πολύ 
δύσκολες συνθήκες πολλά.  Η συνεχής προσπάθεια που καταβλήθηκε για πρόοδο και ανάπτυξη συνέβαλε 
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στην πρόοδο του λαού της, στην οικοδόμηση της δημοκρατίας, αλλά και στο σεβασμό των δικαιωμάτων του 
πολίτη.  Ταυτόχρονα, γνώρισε στιγμές διεθνούς καταξίωσης, μεταξύ άλλων επιτυγχάνοντας την πλήρη ένταξή 
της στην Ευρωπαϊκή Ένωση, της οποίας σήμερα έχει την τιμή να προεδρεύει, αλλά ακόμα και στη Ζώνη του 
Ευρώ.  Οικοδομώντας τη διεθνή της δραστηριότητα στη συνεχή υπεράσπιση των αρχών του διεθνούς δικαίου, 
αλλά και στο σεβασμό των ανθρώπινων δικαιωμάτων, η χώρα μας, η μικρή μας πατρίδα, έχει κατακτήσει μια 
σημαντική θέση στο παγκόσμιο πολιτικό στερέωμα. 

 Την ίδια ώρα ο λαός μας δυστυχώς συνεχίζει να βιώνει τις συνεχείς συνέπειες της τραγωδίας του ’74 και 
να αγωνίζεται για την αποκατάσταση των δικαίων και των δικαιωμάτων του, για τη διασφάλιση της εδαφικής 
ακεραιότητας και ενότητας της Κύπρου.  Τονίζουμε για ακόμα μια φορά τη δέσμευσή μας για συνέχιση του 
αγώνα για εξεύρεση μιας δίκαιης, λειτουργικής και βιώσιμης λύσης στο κυπριακό πρόβλημα, μιας λύσης που 
θα βασίζεται στις αρχές και τα ψηφίσματα των Ηνωμένων Εθνών, στη βάση των αξιών στις οποίες 
οικοδομήθηκε και εδράζεται η Ευρωπαϊκή Ένωση. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Η πατρίδα μας καλείται σήμερα να αντιμετωπίσει ένα ακόμα πρόβλημα, την οικονομική κρίση, που 
κτύπησε δυστυχώς και τη δική μας πόρτα.  Καλούμαστε σήμερα όλοι μας να πάρουμε δύσκολες, ενδεχομένως 
οδυνηρές, αποφάσεις, που θα μας οδηγήσουν ωστόσο, θα αγωνιστούμε γι’ αυτό, σε καλύτερες μέρες.  Η δεινή 
θέση στην οποία σήμερα βρισκόμαστε δεν πρέπει να μας πτοήσει.  Με συλλογικότητα και ενότητα στις 
προσπάθειές μας θα περάσουμε, είμαι βέβαιος, από τις νέες αυτές συμπληγάδες και θα ευοδωθούν οι στόχοι 
μας για ανάπτυξη, σταθερότητα και ευημερία του λαού μας. 

 Θα προχωρήσουμε με το Κεφάλαιο Δεύτερο της ημερήσιας διάταξης, που είναι η κατάθεση 
νομοσχεδίων και εγγράφων, επειδή υπάρχει ένα νομοσχέδιο το οποίο θα πρέπει να κηρυχθεί ως κατεπείγον 
και να ψηφιστεί κατά τη διάρκεια της σημερινής συνεδρίας του σώματος.  Το νομοσχέδιο τιτλοφορείται «Ο περί 
Προϋπολογισμού του 2012, Νόμος του 2011 (Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 2012» και, αν δεν υπάρχει 
ένσταση, το νομοσχέδιο αυτό θα κηρυχθεί ως επείγον και κατ’ ακολουθία θα παραπεμφθεί και παραπέμπεται 
στην αρμόδια Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών, με την παράκληση να συνέλθει εκτάκτως, εάν δεν το 
έχει πράξει ήδη, να το μελετήσει και να ετοιμάσει σχετική έκθεση.  Παρακαλώ τον πρόεδρο και τα μέλη να 
αποσυρθούν. 

 Τα υπόλοιπα προτεινόμενα νομοθετήματα του Κεφαλαίου Δεύτερου κατατίθενται και παραπέμπονται 
στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει δοθεί στα μέλη του 
σώματος. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται στις 
επιτροπές 

1.  Ο περί Επενδυτικών Υπηρεσιών και 
Δραστηριοτήτων και Ρυθμιζόμενων Αγορών 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.195-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

2.  Ειδικό ένταλμα πληρωμής αρ. 2 του 2012 
του προϋπολογισμού της Επιτροπής 
Κεφαλαιαγοράς Κύπρου, σύμφωνα με το 
άρθρο 4(1) του περί Προϋπολογισμού της 
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς Κύπρου του 
2012 Νόμου του 2012 [Ν. 32(ΙΙ)/2012]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.003). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

       Προτάσεις νόμου Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται 
στις επιτροπές 

 1. Ο περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως Φόρων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.084-2012). 

Αβέρωφ Νεοφύτου  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
του  
Δημοκρατικού Συναγερμού, 
Νίκο Νικολαΐδη  
εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ, 
Δημήτρη Συλλούρη  
εκ μέρους του Ευρωπαϊκού 
Κόμματος και  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  
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Γιώργο Περδίκη, βουλευτή  
Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

2. Ο περί του Νομικού Πλαισίου για την Ίδρυση 
Νομικού Προσώπου Ιδιωτικού Δικαίου για τη 
Διαχείριση των Ενεργειακών Κρατικών 
Οικοπέδων της Δημοκρατίας και Συναφείς 
Δραστηριότητες Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.085-2012). 

Αβέρωφ Νεοφύτου  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
του  
Δημοκρατικού Συναγερμού, 
Άγγελο Βότση  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
του Δημοκρατικού Κόμματος 
και  
Γιώργο Περδίκη, βουλευτή  
Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

3. Ο περί της Προσωρινής Απαγόρευσης της 
Καλλιέργειας και της Εισαγωγής Γενετικά 
Τροποποιημένων Οργανισμών Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.086-2012). 

Γιώργο Περδίκη, βουλευτή  
Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Περιβάλλοντος  

4. Ο περί Συντάξεων (Τροποποιητικός) (Αρ. 4) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.087-2012). 

Ιωνά Νικολάου, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

5. Ο περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.088-2012). 

Ιωνά Νικολάου, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, κύριε Κατσουρίδη. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Αντιλαμβάνομαι ότι υπάρχει και μία πρόταση νόμου των κ. Αβέρωφ Νεοφύτου, Άγγελου Βότση και 
Γιώργου Περδίκη.  Εμείς θέλουμε να επισημάνουμε ότι υπάρχει αντισυνταγματικότητα, κατά τη γνώμη μας… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ένα λεπτό, κύριε Κατσουρίδη, τι σχέση έχει τούτο;  Είναι στην κατάθεση εννοείτε; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Ναι, ναι! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Και ως εκ τούτου το εγείρετε προκαταρκτικά; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Ναι, πρόλαβα πριν να πάτε στη νομοθετική εργασία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μπορεί να σταλεί και να κριθεί από την επιτροπή ως αντισυνταγματικό. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Θέλω να πω ακόμα κάτι, Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, παρακαλώ, κύριε Κατσουρίδη. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Το θέμα της ΑΟΖ και το θέμα της ενέργειας ανήκει αποκλειστικά στο Υπουργείο Εμπορίου και 
διερωτώμαι γιατί παραπέμπεται στην επιτροπή Οικονομικών και όχι στην επιτροπή Εμπορίου.  Ποιος είναι ο 
λόγος; 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αποδεκτή η εισήγηση, παραπέμπεται στην επιτροπή Εμπορίου. 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Παρ’ όλο που καμία ένσταση να πάει στην επιτροπή Εμπορίου, αλλά ενδεχομένως η λογική της 
γραμματείας να ήταν ότι, επειδή όλες οι κρατικές εταιρείες που ελέγχονται από το κράτος…  Αλλά κανένα 
πρόβλημα να είναι στην επιτροπή Εμπορίου.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εξάλλου ουδείς εμποδίζει κανέναν εκ των βουλευτών να συμμετέχει σε όλες τις επιτροπές, ανεξάρτητα 
αν είναι μέλος ή όχι. 

 Προχωρούμε τώρα στη νομοθετική εργασία, με το υπ’ αριθμόν 1 θέμα στην ημερήσια διάταξη, που 
τιτλοφορείται «Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 2012».  Η έκθεση, 
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα παρακαλούσα να θεωρηθεί αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 
 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Πάμπος Παπαγεωργίου  

 Άγγελος Βότσης Νίκος Νικολαΐδης  

 Αβέρωφ Νεοφύτου Νίκος Κουτσού 

 Μάριος Μαυρίδης Γιώργος Περδίκης 

 Χάρης Γεωργιάδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 17 και στις 24 Σεπτεμβρίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρίαση 
της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι της Υπηρεσίας Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (ΦΠΑ) 
του Υπουργείου Οικονομικών. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας Νόμου, 
ώστε να επιτευχθεί πληρέστερη εναρμόνιση της κυπριακής νομοθεσίας με τις διατάξεις της Οδηγίας 
2006/112/ΕΚ του Συμβουλίου της 28ης Νοεμβρίου 2006 σχετικά με το κοινό σύστημα φόρου προστιθέμενης 
αξίας που καθορίζουν τις προϋποθέσεις που πρέπει να ισχύουν, για να θεωρούνται τα χρυσά νομίσματα ως 
επενδυτικός χρυσός. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από το Υπουργείο Οικονομικών, η ανάγκη 
τροποποίησης της βασικής νομοθεσίας κρίθηκε αναγκαία έπειτα από παρατηρήσεις της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής για ελλιπή συμβατότητα της εθνικής νομοθεσίας με την υπό αναφορά ευρωπαϊκή Οδηγία στα 
πλαίσια της διαδικασίας “EU Pilot”. 

 Στο στάδιο της συζήτησης του νομοσχεδίου, η εκπρόσωπος της Υπηρεσίας ΦΠΑ ενημέρωσε την 
επιτροπή ότι με βάση τις υφιστάμενες διατάξεις της νομοθεσίας για το ΦΠΑ, για να θεωρούνται τα χρυσά 
νομίσματα ως επενδυτικός χρυσός, πρέπει να ισχύουν σωρευτικά οι ακόλουθες προϋποθέσεις: 

1. Να είναι καθαρότητας τουλάχιστον εννιακοσίων χιλιοστών. 

2. Να έχουν κοπεί μετά το έτος 1800. 

3. Nα αποτελούν ή να έχουν αποτελέσει νόμιμο χρήμα στη χώρα προέλευσής τους.  

4. Nα πωλούνται υπό κανονικές συνθήκες σε τιμή η οποία δεν υπερβαίνει την κανονική αξία του χρυσού 
που περιέχεται στα νομίσματα σε ποσοστό περισσότερο από 180%.  

5. Nα περιλαμβάνονται σε κατάλογο που δημοσιεύεται στην Επίσημη Εφημερίδα των Ευρωπαϊκών 
Κοινοτήτων και να γνωστοποιούνται μέσω της Επίσημης Εφημερίδας της Δημοκρατίας. 

 Σύμφωνα με την ίδια εκπρόσωπο, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή επισήμανε στην Κυπριακή Δημοκρατία ότι με 
βάση την ευρωπαϊκή Οδηγία μόνο οι πρώτες τέσσερις προϋποθέσεις πρέπει να ισχύουν σωρευτικά, ενώ η 
πέμπτη προϋπόθεση πρέπει να ισχύει εναλλακτικά και όχι σωρευτικά.  Περαιτέρω, όπως η ίδια εκπρόσωπος 
ενημέρωσε την επιτροπή, στις παρατηρήσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής επισημαίνεται ότι με βάση τη σχετική 
ευρωπαϊκή Οδηγία η τιμή πώλησης των χρυσών νομισμάτων δεν πρέπει να υπερβαίνει την κανονική αξία του 
χρυσού που περιέχεται στα νομίσματα σε ποσοστό περισσότερο από 80% και όχι 180%, που προβλέπει η 
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ισχύουσα νομοθεσία. 

 Συναφώς, όπως η ίδια δήλωσε, με τον προτεινόμενο νόμο υιοθετούνται όλες οι παρατηρήσεις της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής που αναφέρονται πιο πάνω, ώστε η εθνική νομοθεσία να καταστεί συμβατή με το 
κοινοτικό κεκτημένο. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο, αφού προηγουμένως 
τροποποιηθεί ο τίτλος του, ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 3) Νόμος του 2012».  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Παρακαλώ να προχωρήσουμε στη δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 42Α του βασικού νόμου.  Άρθρο 2.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Παρακαλώ να προχωρήσετε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος 
του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην ψήφιση του σχετικού νομοσχεδίου; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα υπ’ αριθμόν 2 και 3 θέματα στην ημερήσια διάταξη έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Οι περί 
Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» και «Οι περί Φόρου 
Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 2012».  Είναι, όπως αντιλαμβάνεστε, 
και τα δύο κανονισμοί.  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα.  

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για τους κανονισμούς 
«Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» και «Οι περί 

Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 2012» 
Παρόντες: 
 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Άγγελος Βότσης Νίκος Νικολαΐδης 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Νίκος Κουτσού 

 Μάριος Μαυρίδης Γιώργος Περδίκης 

 Χάρης Γεωργιάδης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς 
σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 17 και στις 24 Σεπτεμβρίου 2012.  Στην πρώτη 
συνεδρίαση της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι της Υπηρεσίας Φόρου Προστιθέμενης 
Αξίας (ΦΠΑ) του Υπουργείου Οικονομικών. 

 Σκοπός των πρώτων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει του άρθρου 21 του περί Φόρου 
Προστιθέμενης Αξίας Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικών) 
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Κανονισμών, ώστε στις περιπτώσεις αναπροσαρμογών στην αφαίρεση φόρων εισροών επί κεφαλαιουχικών 
στοιχείων να περιληφθούν στα κεφαλαιουχικά στοιχεία και τα κτίρια που κατασκευάζονται από υποκείμενο στο 
φόρο πρόσωπο σε ακίνητη ιδιοκτησία που του ανήκει.  

 Σκοπός των δεύτερων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει της παραγράφου 5 του Δέκατου 
Παραρτήματος του περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί Φόρου 
Προστιθέμενης Αξίας (Γενικών) Κανονισμών, ώστε η χρονική περίοδος κατά την οποία υποκείμενο στο φόρο 
πρόσωπο έχει υποχρέωση να τηρεί βιβλία και αρχεία για σκοπούς απόδοσης ΦΠΑ να μειωθεί από τα επτά σε 
έξι χρόνια. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από το Υπουργείο Οικονομικών σε σχέση με 
τους πρώτους κανονισμούς, με βάση την ισχύουσα νομοθεσία, υποκείμενα στο φόρο πρόσωπα οφείλουν να 
προβαίνουν σε αναπροσαρμογές στην αφαίρεση του φόρου εισροών σε σχέση με το κάθε κεφαλαιουχικό 
στοιχείο, όταν υπάρχει διαφοροποίηση στη χρήση του, από φορολογητέα σε εξαιρούμενη ή και αντίστροφα.  
Με βάση την ίδια νομοθεσία, στα κεφαλαιουχικά στοιχεία για τα οποία εφαρμόζεται η εν λόγω αναπροσαρμογή 
δεν περιλαμβάνονται τα κτίρια που κατασκευάζονται από υποκείμενο στο φόρο πρόσωπο σε ακίνητη 
ιδιοκτησία που του ανήκει, αλλά περιλαμβάνονται κτίρια που κατασκευάζονται από υποκείμενο στο φόρο 
πρόσωπο επί ακίνητης ιδιοκτησίας τρίτου, με αποτέλεσμα η παράλειψη αυτή να οδηγεί στη μη ορθή εφαρμογή 
των σχετικών κανονισμών, καθώς και σε διαφορετική μεταχείριση ως προς το δικαίωμα έκπτωσης φόρου 
εισροών. 

 Συναφώς, με βάση τα ίδια στοιχεία, με την προτεινόμενη τροποποίηση αίρεται η υπό αναφορά 
παράλειψη και παράλληλα υιοθετούνται οι διατάξεις της ευρωπαϊκής Οδηγίας 2006/112/ΕΚ του Συμβουλίου της 
28ης Νοεμβρίου 2006 σχετικά με το κοινό σύστημα φόρου προστιθέμενης αξίας, σύμφωνα με τις οποίες τα 
κράτη μέλη λαμβάνουν κάθε αναγκαίο μέτρο, ώστε να αποτρέπεται το ενδεχόμενο δημιουργίας αδικαιολόγητων 
πλεονεκτημάτων από τους διακανονισμούς αναφορικά με αγαθά επένδυσης. 

 Σε σχέση με τους δεύτερους κανονισμούς η εκπρόσωπος της Υπηρεσίας ΦΠΑ ενημέρωσε την επιτροπή 
ότι η προτεινόμενη τροποποίηση στοχεύει στη μείωση του διοικητικού φόρτου των επιχειρήσεων.  Επιπλέον, 
επισήμανε ότι το μέτρο αυτό θα εφαρμοστεί σε δοκιμαστική βάση για χρονική περίοδο ενός έτους και στη λήξη 
της περιόδου αυτής το μέτρο αυτό θα επανεξεταστεί, με στόχο την περαιτέρω μείωση της προτεινόμενης 
περιόδου τήρησης βιβλίων και αρχείων στα πέντε χρόνια. 

 Περαιτέρω, σύμφωνα με τα κατατεθέντα στοιχεία, από την εφαρμογή του προτεινόμενου μέτρου 
αναμένεται μείωση κατά 22% του διοικητικού φόρτου των επιχειρήσεων που δημιουργεί η διαδικασία τήρησης 
των εν λόγω βιβλίων και αρχείων, η οποία σε πραγματικούς αριθμούς αναμένεται να ανέλθει σε €654.000. 

 Σημειώνεται ότι στα πλαίσια της συζήτησης των δεύτερων κανονισμών μέλη της επιτροπής τόνισαν την 
ανάγκη υιοθέτησης ανάλογης ρύθμισης και από το Τμήμα Εσωτερικών Προσόδων. 

 Η εκπρόσωπος της Υπηρεσίας ΦΠΑ δεσμεύτηκε να μεταφέρει την πιο πάνω εισήγηση στο Υπουργείο 
Οικονομικών, ώστε αυτή να μελετηθεί περαιτέρω από το αρμόδιο κυβερνητικό τμήμα.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκριση των κανονισμών, αφού προηγουμένως 
τροποποιηθούν οι τίτλοι τους, ώστε να αναφέρονται ως «Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 2012» και «Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 3) Κανονισμοί του 2012». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών, προχωρούμε στην έγκριση των κανονισμών. 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 2 κανονισμών;  

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, οι υπ’ αριθμόν 2 κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 3 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, οι υπ’ αριθμόν 3 κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Προχωρούμε τώρα με το υπ’ αριθμόν 4 θέμα στην ημερήσια διάταξη που τιτλοφορείται «Ο περί 
Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 5) του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 
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Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 5) του 2012» 

Παρόντες: 
 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Άγγελος Βότσης Νίκος Νικολαΐδης 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Νίκος Κουτσού 

 Μάριος Μαυρίδης Γιώργος Περδίκης 

 Χάρης Γεωργιάδης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 17 και 24 Σεπτεμβρίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρίαση της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιόν της εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών, του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, καθώς και εκπρόσωποι του Οργανισμού Συγκοινωνιών Επαρχίας 
Λευκωσίας (ΟΣΕΛ). 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η έγκριση πληρωμής από το λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου 
της Δημοκρατίας ποσού ύψους €16.000.000 για κάλυψη της αυξημένης δαπάνης για συνέχιση του 
προγράμματος υλοποίησης του Σχεδίου των Δημόσιων Επιβατικών Μεταφορών. 

 Σύμφωνα με την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει το νομοσχέδιο, με βάση το νέο νομοθετικό πλαίσιο 
που προωθήθηκε και ολοκληρώθηκε από το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων εντός του έτους 2009, 
υπογράφηκαν στις 2 Δεκεμβρίου 2009 και τέθηκαν σε ισχύ στις 5 Ιουλίου 2010 έξι συμβάσεις παραχώρησης 
δημόσιας υπηρεσίας εσωτερικών οδικών επιβατικών μεταφορών σε τακτικές γραμμές για τις πέντε επαρχίες 
(Λευκωσία, Λεμεσό, Λάρνακα, Πάφο, Αμμόχωστο) και για τις διαστικές διαδρομές που συνδέουν τις πόλεις. 
Υποχρέωση των αναδόχων μεταξύ άλλων είναι η διασφάλιση των πόρων για ανανέωση του στόλου και η 
εισαγωγή νέας τεχνολογίας διαχείρισης στόλου και ελέγχου εισιτηρίων εντός συγκεκριμένου 
χρονοδιαγράμματος, καθώς και η κάλυψη των λειτουργικών τους εξόδων (μισθοί προσωπικού, καύσιμα κ.λπ.). 

 Σημειώνεται ότι με την έναρξη ισχύος των εν λόγω συμβάσεων αντικαταστάθηκε το παλιό σύστημα 
επιδότησης ζημιών περιφερειακών εταιρειών αστικών και αγροτικών λεωφορείων στις γεωγραφικές περιοχές 
που καλύπτουν οι συμβάσεις.  Στα πλαίσια του νέου συστήματος έχει ξεκινήσει η ανανέωση του στόλου, έχουν 
ήδη παραληφθεί και τεθεί σε υπηρεσία 255 καινούρια χαμηλοδάπεδα λεωφορεία τελευταίας περιβαλλοντικής 
τεχνολογίας και έχει εργοδοτηθεί μεγάλο μέρος εργαζομένων που ήδη απασχολούνταν στον τομέα επιβατικών 
μεταφορών με βάση το προηγούμενο σύστημα, καθώς και επιπρόσθετο προσωπικό που απαιτείται για τη 
λειτουργία του νέου συστήματος (συνολικά 1 500 άτομα). 

 Επιπρόσθετα, στα πλαίσια του νέου συστήματος σχεδιάστηκε και τέθηκε σε λειτουργία η ελάχιστη 
δυνατή υπηρεσία που μπορούσε να προσφερθεί, ώστε να υπάρχει δίκτυο δρομολογίων που να εξυπηρετεί τις 
βασικές απαιτήσεις του επιβατικού κοινού.  

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, με βάση τις συμβάσεις που υπογράφηκαν, ο κάθε ανάδοχος δικαιούται να 
λαμβάνει ως πληρωμή από την αναθέτουσα αρχή την κυβερνητική συνεισφορά, η οποία δεν μπορεί να 
υπερβαίνει το πραγματικό κόστος της υπηρεσίας, μείον τα έσοδα από την υπηρεσία, συν ένα εύλογο κέρδος.  
Το ποσοστό του εύλογου κέρδους καθορίστηκε στο 6%, μέχρι να εγκατασταθεί σύγχρονο σύστημα έκδοσης και 
ελέγχου εισιτηρίων, και στη συνέχεια μπορεί να ανέλθει μέχρι και στο 10%, νοουμένου ότι ο ανάδοχος ξεπερνά 
τους συμφωνημένους στόχους αύξησης της επιβατικής κίνησης των μη δικαιούχων δωρεάν μεταφοράς. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν, οι πληρωμές των αναδόχων γίνονται σε δύο φάσεις.  Αρχικά 
παραχωρείται στους αναδόχους μέρος του ποσού της υπολογιζόμενης αποζημίωσης για τις υπηρεσίες που 
παρέχουν στη βάση της κυβερνητικής συνεισφοράς του προηγούμενου έτους.  Στη συνέχεια, εντός του 
επόμενου έτους, υποβάλλουν ελεγμένους ετήσιους λογαριασμούς προς την αναθέτουσα αρχή και, αφού 
ελεγχθεί το πραγματικό κόστος της υπηρεσίας, λαμβάνουν το υπόλοιπο ποσό που δικαιούνται.  Σημειώνεται 
ότι, στην περίπτωση που το πραγματικό κόστος ανά χιλιόμετρο (ΚΑΧ) ξεπεράσει το προκαθορισθέν κόστος 
ανά χιλιόμετρο, η κυβέρνηση δεν καταβάλλει επιπρόσθετα πόσα, δηλαδή το επιπρόσθετο κόστος αποτελεί 
ζημιά για τον ανάδοχο. 

 Σημειώνεται επίσης ότι κατά το έτος 2009 το ποσό για τη διετία 2011-2012 για την υπηρεσία που 
εκτιμήθηκε ότι έπρεπε να προσφέρεται είχε προϋπολογισθεί στα €128 εκατομμύρια (χωρίς το ΦΠΑ) στη βάση 
εκτιμώμενου ΚΑΧ ίσου με €2,20, περιλαμβανομένου του εύλογου κέρδους.  Μετά όμως την υπογραφή των 
συμβάσεων, στις 2 Δεκεμβρίου 2009, το ΚΑΧ, το οποίο ήταν προϊόν διαπραγμάτευσης που είχε προηγηθεί της 
υπογραφής των συμβάσεων, αυξήθηκε σημαντικά και καθορίστηκε περίπου στα €3, μη περιλαμβανομένου του 
εύλογου κέρδους.  Συναφώς, λαμβάνοντας υπόψη ότι η υπηρεσία σε παγκύπριο επίπεδο περιλαμβάνει 
δρομολόγια συνολικού μήκους περί τα τριάντα εκατομμύρια χιλιόμετρα ετησίως, υπολογιζόμενο το κόστος 
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ανέρχεται στα €90 εκατομ. (πλέον περίπου €5 εκατομ. που υπολογιζόταν να είναι το εύλογο κέρδος) αντί €66 
εκατομ., με βάση τους αρχικούς υπολογισμούς.  Με δεδομένα ετήσια έσοδα από εισιτήρια, της τάξης των €10 
εκατομ., το ποσό που θα έπρεπε να περιλαμβάνεται στον κρατικό προϋπολογισμό θα αυξανόταν δραματικά 
(€85 εκατομ.), σε τιμές του 2010, που σταδιακά θα αυξάνονταν λόγω της σημαντικής αύξησης της τιμής των 
καυσίμων και του κόστους οδηγών, που αυξάνεται με την εισαγωγή αυστηρών κανόνων για το ωράριο 
εργασίας στο τιμόνι.  Ως αποτέλεσμα, για τη διετία 2011-2012 θα απαιτούνταν €170 εκατομ. αντί €128 εκατομ., 
που είχε υπόψη του το Υπουργικό Συμβούλιο. 

 Όπως είναι γνωστό, όταν οι συμβάσεις τέθηκαν σε εφαρμογή τον Ιούλιο του 2010, με βάση τα στοιχεία 
που προέκυψαν κατά την αξιολόγηση των δεδομένων από τους πρώτους μήνες λειτουργίας του νέου 
συστήματος, το Τμήμα Ελέγχου του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων έθεσε θέμα ότι το ΚΑΧ το οποίο 
καθορίζεται στη σύμβαση ήταν υπερβολικά υψηλό και ότι έπρεπε να επανακαθοριστεί.  Προς τούτο, το 
Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων, σε συνεργασία με το Γενικό Λογιστήριο της Δημοκρατίας, προέβη σε 
σύσταση ομάδας εργασίας, για να μελετήσει τις παραμέτρους κόστους του συστήματος.  Σημειώνεται ότι η 
ομάδα εργασίας έχει σχεδόν ολοκληρώσει τους υπολογισμούς της για το έτος 2010 και αναμένεται ότι θα 
επιτευχθεί μείωση του ΚΑΧ από €3 σε €2,20. 

 Σημειώνεται ότι η προσπάθεια του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων για εξορθολογισμό των 
πληρωμών προς τους αναδόχους συνοδεύτηκε από αντιδράσεις των αναδόχων, οι οποίοι, επικαλούμενοι 
προβλήματα ρευστότητας, αρνήθηκαν να πληρώσουν το προσωπικό τους, με αποτέλεσμα την εκ μέρους των 
εργαζομένων λήψη απεργιακών μέτρων.  Το Φεβρουάριο του 2012 έγιναν συναντήσεις των αναδόχων με τον 
Υπουργό Συγκοινωνιών και Έργων, στις οποίες τελικά έγινε δεκτή από τους αναδόχους η μείωση του κόστους 
των υφιστάμενων λεωφορείων που διαθέτουν οι μέτοχοι των εταιρειών, το οποίο αναγνωρίζεται ως κόστος της 
υπηρεσίας για σκοπούς σύμβασης.  Παρ’ όλον ότι με ορισμένους αναδόχους παραμένουν ακόμη ορισμένα 
θέματα για εξέταση, η μείωση στο κόστος της υπηρεσίας αναμένεται ότι θα υπερβεί τα €20 εκατομ. ετησίως. 

 Περαιτέρω, η σημαντική μείωση της κυβερνητικής συνεισφοράς επηρέασε δυσμενώς τη ρευστότητα των 
αναδόχων, αφού αυτοί φαίνεται να είχαν βασίσει τις προβλέψεις της ταμειακής ροής τους στη βάση της υψηλής 
κυβερνητικής συνεισφοράς που προέβλεπε η σύμβαση ως οροφής κυβερνητικής συνεισφοράς (€3 ανά χμ., μη 
περιλαμβανομένου του εύλογου κέρδους).  Για την αντιμετώπιση του προβλήματος της ρευστότητας των 
αναδόχων προωθήθηκε από την αναθέτουσα αρχή η αλλαγή στον τρόπο καταβολής της κυβερνητικής 
συνεισφοράς και λήφθηκε έγκριση από την Κεντρική Επιτροπή Αλλαγών και Απαιτήσεων.  Συγκεκριμένα, 
αποφασίστηκε όπως οι πληρωμές γίνονται μηνιαία αντί τριμηνιαία και όπως αυτές βασίζονται στο 95% του 
προκαταρκτικού κόστους για το έτος 2011, το οποίο θα καθορίσει η ομάδα μελέτης. 

 Σύμφωνα με την εισηγητική έκθεση, το σύνολο της κυβερνητικής εισφοράς παγκύπρια για την τριετία 
2010 (6 μήνες), 2011 και 2012 θα είναι της τάξης των €140 εκατομ. έως €150 εκατομ. (χωρίς το ΦΠΑ 5%), ενώ 
μέχρι σήμερα έχει καταβληθεί ποσό της τάξης των €113 εκατομ.  Λαμβάνοντας υπόψη ότι η πληρωμή για το 
μήνα Δεκέμβριο του 2012, καθώς και ένα ποσοστό της τάξης του 10% της κυβερνητικής συνεισφοράς των 
άλλων έντεκα μηνών του 2012 (δηλαδή ένα ποσό της τάξης των €10 εκατομ.) θα καταβληθούν εντός του 2013, 
για το υπόλοιπο του έτους 2012 θα απαιτηθεί ένα ποσό της τάξης των €20 εκατομ. 

 Συναφώς, το Υπουργικό Συμβούλιο κατά τη συνεδρία του, ημερομηνίας 18 Ιουλίου 2012, αποφάσισε: 

1.  να εγκρίνει την περίληψη στον κρατικό προϋπολογισμό του 2012 πρόσθετων πιστώσεων ύψους μέχρι 
€16 εκατομ. και πιστώσεων ύψους €5 εκατομ. από εξοικονομήσεις του προϋπολογισμού του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, ώστε να καταστεί δυνατή η συνέχιση του προγράμματος 
υλοποίησης του σχεδίου αναβάθμισης των δημόσιων επιβατικών μεταφορών με λεωφορείο, 

2.  να εξουσιοδοτήσει τον Υπουργό Οικονομικών να ετοιμάσει και να καταθέσει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων νομοσχέδιο συμπληρωματικού προϋπολογισμού για ποσό ύψους €16 εκατομ., για 
υλοποίηση της εν λόγω απόφασης. 

 Κατά τη συζήτηση του θέματος ενώπιον της επιτροπής, ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής ζήτησαν 
να πληροφορηθούν για τη λειτουργία, την κερδοφορία, τα δρομολόγια και τις προοπτικές του σχεδίου 
αναβάθμισης των δημόσιων επιβατικών μεταφορών με λεωφορείο.  Με βάση την ενημέρωση της οποίας έτυχε 
η επιτροπή, εξέφρασε την έντονη ανησυχία της για τη βιωσιμότητα του εν λόγω σχεδίου, καθώς και για το κατά 
πόσο το ποσό που περιλαμβάνεται στον υπό συζήτηση συμπληρωματικό προϋπολογισμό είναι επαρκές. 

 Ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων δήλωσε ότι επί του παρόντος τα λεωφορεία 
διανύουν 31,5 εκατομ. χμ. το χρόνο και ότι τα έσοδα κατά την τελευταία τριετία παρουσιάζουν αυξητική τάση.  
Σημείωσε επίσης ότι διενεργείται συνεχής αξιολόγηση του συστήματος ως προς το γενικό του έργο και τα 
δρομολόγια και, όπου διαπιστώνεται ότι κάποιο δρομολόγιο δεν είναι χρήσιμο, θα σταματήσει η λειτουργία του.  

 Περαιτέρω, όπως ο ίδιος εκπρόσωπος ανέφερε, υπάρχει αύξηση στην επιβατική κίνηση των 
λεωφορείων και τα προγράμματα και τα δρομολόγια τροποποιούνται συνεχώς, ούτως ώστε να ικανοποιούν το 
κοινό στο μέγιστο δυνατό βαθμό.  Όσον αφορά το ποσοστό του εύλογου κέρδους, ο ίδιος εκπρόσωπος 
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σημείωσε ότι έγινε πρόνοια, ώστε αυτό να κυμαίνεται μεταξύ 6% και 10%, γεγονός το οποίο αμφισβητήθηκε 
από τους αναδόχους, με αποτέλεσμα το αρμόδιο υπουργείο να ζητήσει γνωμάτευση από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή. Εξέφρασε επίσης την άποψη ότι παρ’ όλες τις δυσκολίες που προέκυψαν, κυρίως λόγω της 
οικονομικής κρίσης, το σχέδιο αναβάθμισης των δημόσιων επιβατικών μεταφορών με λεωφορείο κρίνεται 
πετυχημένο μέχρι στιγμής και η έγκριση των επιπρόσθετων πιστώσεων κρίνεται απαραίτητη για τη συνέχιση 
της λειτουργίας του. 

 Σύμφωνα με τα όσα δήλωσε ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων ενώπιον της 
επιτροπής, λόγω του γεγονότος ότι κατά την ετοιμασία του κρατικού προϋπολογισμού του 2012 δεν ήταν 
γνωστό το ύψος της δαπάνης που θα απαιτούσε το νέο σύστημα, λόγω των διαπραγματεύσεων που 
διεξάγονταν, στο σχετικό κονδύλι περιλήφθηκε το ίδιο ποσό που περιλήφθηκε το 2011 (€45 εκατομ.).  Με το 
κονδύλι όμως αυτό είχαν καλυφθεί μόνο τα τρία από τα τέσσερα τρίμηνα πληρωμών, λόγω του ότι το πρώτο 
τρίμηνο είχε καλυφθεί προκαταβολικά εντός του έτους 2010.  Επιπροσθέτως, κατά την ψήφιση του κρατικού 
προϋπολογισμού του 2012 το διαθέσιμο κονδύλι μειώθηκε περαιτέρω στα €42 εκατομ. (8% αποκοπή) κατόπιν 
πρότασης της Βουλής. 

 Τέλος, ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων ανέφερε ότι οι δημόσιες μεταφορές 
χρήζουν κρατικής ενίσχυσης, όπως ακριβώς και σε άλλες χώρες, σημειώνοντας ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
θέτει κανόνες σχετικά με τον τρόπο παραχώρησης της κρατικής ενίσχυσης.  

 Ο εκπρόσωπος του ΟΣΕΛ ανέφερε ότι τα αποτελέσματα από ένα σύγχρονο σύστημα δημόσιων 
μεταφορών είναι θετικά.  Ωστόσο σημείωσε την ύπαρξη σημαντικών προβλημάτων και τόνισε ότι κανένας από 
τους αναδόχους δεν έχει ετοιμάσει τελικούς λογαριασμούς για το έτος 2010, γεγονός που δημιουργεί πρόβλημα 
στην ταμειακή ροή και τους καθιστά αναξιόπιστους προς τις τράπεζες.  Τέλος, ο ίδιος εκπρόσωπος ζήτησε 
όπως παρασχεθεί στους λεωφορειούχους ο αναγκαίος χρόνος, για να καταγράψουν τα αιτήματά τους και να τα 
αποστείλουν με γραπτό υπόμνημά τους στην επιτροπή.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο έγκριση 
των ζητούμενων συμπληρωματικών πιστώσεων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Να παρακαλέσω να προχωρήσουμε στη δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 4 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου της Δημοκρατίας ποσού ύψους 
€16.000.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2012.  Άρθρο 2.  

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των εν λόγω άρθρων; 

 Μία αποχή.  

 Με μία αποχή, τα άρθρα εγκρίνονται και προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 5) του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το εν λόγω νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με μία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Ναι, κύριε Παπαδόπουλε. 

Ν. ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Απέχω από την ψηφοφορία, κύριε Πρόεδρε, γιατί το δικηγορικό γραφείο με το οποίο συνεργάζομαι είναι 
νομικός σύμβουλος μίας εκ των εταιρειών που θα πάρουν στήριξη από αυτό το συμπληρωματικό 
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προϋπολογισμό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Παπαδόπουλε.  Εύχομαι να απόσχετε και στην επόμενη ψηφοφορία σε άλλο χώρο! 

(Γέλια) 

 Ευχαριστώ για την κατανόηση όλων σας! 

 Τα υπ’ αριθμόν 5 και 6 θέματα της ημερήσιας διάταξης, που τιτλοφορούνται «Ο περί της Κεντρικής 
Τράπεζας της Κύπρου (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» και «Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2012», αντίστοιχα, αναβάλλονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 7 θέμα στην ημερήσια διάταξη τιτλοφορείται «Ο περί Ποινικού Κώδικα (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 4) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για το νομοσχέδιο «Ο περί Ποινικού Κώδικα 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 
 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Γεωργίου Αντώνης Αντωνίου 

 Άριστος Δαμιανού Νίκος Νικολαΐδης 

 Γιώργος Λουκαΐδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε τέσσερις συνεδρίες της, 
που πραγματοποιήθηκαν στις 11 και 25 Ιανουαρίου και στις 12 και 19 Σεπτεμβρίου 2012.  Στα πλαίσια των 
συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, της αστυνομίας, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, 
καθώς και ο αναπληρωτής διευθυντής Φυλακών.  Ο Παγκύπριος Δικηγορικός Σύλλογος, παρ’ όλο που 
κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στις συνεδρίες της επιτροπής. 

 Σκοπός του νομοσχεδίου όπως αυτό κατατέθηκε αρχικά είναι η τροποποίηση του περί Ποινικού Κώδικα 
Νόμου, ώστε αφενός να περιληφθεί στο ποινικό αδίκημα της απόδρασης κρατουμένου η περίπτωση της 
απόδρασης προσώπου που τελεί υπό νόμιμη κράτηση δυνάμει διατάγματος κράτησης και απέλασης και 
αφετέρου να περιληφθούν στο ποινικό αδίκημα της παροχής συνδρομής στην απόδραση φυλακισμένου οι 
περιπτώσεις της παροχής συνδρομής σε κρατούμενο για απόδραση ή της απόπειρας απόδρασης εντός των 
αστυνομικών κρατητηρίων. 

 Περαιτέρω, με το προτεινόμενο νομοσχέδιο το αδίκημα της παροχής συνδρομής στην απόδραση 
φυλακισμένου ή κρατουμένου καθίσταται αυστηρότερο, εφόσον δε θα χρειάζεται να αποδειχθεί ο σκοπός του 
προσώπου που μεταφέρει στη φυλακή ή στο κρατητήριο οτιδήποτε διευκολύνει την απόδραση, αρκεί να 
υπάρχει η δυνατότητα το εν λόγω μεταφερόμενο αντικείμενο να χρησιμοποιηθεί για την απόδραση 
φυλακισμένου ή κρατουμένου ή να τη διευκολύνει. 

 Επιπρόσθετα, το ποινικό αδίκημα της παροχής συνδρομής στην απόδραση θεωρείται ότι διαπράττεται 
και στην περίπτωση μεταφοράς κινητού τηλεφώνου εντός των αστυνομικών κρατητηρίων, ρύθμιση που είναι 
ανάλογη με τις υφιστάμενες διατάξεις του περί Φυλακών Νόμου και των σχετικών κανονισμών για τις φυλακές. 

 Στο στάδιο της μελέτης των προνοιών του νομοσχεδίου την επιτροπή απασχόλησαν κυρίως τα πιο κάτω 
ζητήματα: 

1. Η πρόνοια του νομοσχεδίου σε σχέση με το αδίκημα της παροχής συνδρομής στην απόδραση 
φυλακισμένου ή κρατουμένου, το οποίο χαρακτηρίζεται ως κακούργημα, σε αντιδιαστολή με το ίδιο το 
αδίκημα της απόδρασης, το οποίο, σύμφωνα με την υφιστάμενη νομοθεσία, μπορεί να συνιστά είτε 
κακούργημα προκειμένου για καταδικασθέντα ή κατηγορούμενο για κακούργημα είτε πλημμέλημα σε 
κάθε άλλη περίπτωση.  Συγκεκριμένα, προβλημάτισε το γεγονός ότι η παροχή συνδρομής στην 
απόδραση θα συνιστά κακούργημα ανεξάρτητα από το αν το ίδιο το αδίκημα της απόδρασης συνιστά 
κακούργημα ή πλημμέλημα.  Σε σχέση με το ζήτημα αυτό οι εκπρόσωποι της αστυνομίας και της 
Νομικής Υπηρεσίας δήλωσαν ότι θεωρείται πολύ σοβαρό αδίκημα η βοήθεια στην απόδραση κάποιου 
που βρίσκεται υπό νόμιμη κράτηση, γι’ αυτό και η πράξη αυτή χαρακτηρίζεται ως κακούργημα. 

2. Η πρόνοια του νομοσχεδίου με την οποία ποινικοποιείται η μεταφορά εντός των αστυνομικών 
κρατητηρίων μόνο κινητού τηλεφώνου, αποκλείοντας έτσι οποιοδήποτε άλλο φορητό μέσο επικοινωνίας. 
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3. Το πολύ χαμηλό ύψος της χρηματικής ποινής των €850,00 που προβλέπεται στην περίπτωση καταδίκης 
για μεταφορά εντός των αστυνομικών κρατητηρίων κινητού τηλεφώνου. 

 Στη βάση των πιο πάνω παρατηρήσεων και/ή προβληματισμών της επιτροπής, η εκπρόσωπος του 
Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, σε συνεργασία με τους εκπροσώπους της αστυνομίας και του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, υπέβαλε στην επιτροπή αναθεωρημένο κείμενο, στο οποίο 
περιλήφθηκαν μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Η τροποποίηση των διατάξεων που προβλέπουν για την ελευθέρωση κρατουμένου και η περαιτέρω 
τροποποίηση των διατάξεων που σχετίζονται με την απόδραση κρατουμένων, ώστε τα αδικήματα αυτά 
να συνιστούν πλέον μόνο κακουργήματα. 

2. Η ποινικοποίηση της μεταφοράς εντός των αστυνομικών κρατητηρίων κινητού τηλεφώνου, καθώς και 
οποιουδήποτε άλλου φορητού μέσου επικοινωνίας. 

3. Η αύξηση της ποινής για το αδίκημα της μεταφοράς κινητού τηλεφώνου ή φορητού μέσου επικοινωνίας 
στα αστυνομικά κρατητήρια από €850,00 σε €1.500. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής επί του αναθεωρημένου, σύμφωνα με 
τα πιο πάνω, κειμένου του νομοσχεδίου, η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
Δημοκρατίας προέβη σε πρόσθετες παρατηρήσεις και εισηγήσεις για σκοπούς βελτίωσης των προνοιών του 
νομοσχεδίου και ορθότερης απόδοσης του σκοπού που αυτό επιδιώκει.  Συγκεκριμένα, η πιο πάνω 
εκπρόσωπος εισηγήθηκε τη σαφέστερη ερμηνεία ορισμένων όρων σε συνάρτηση με την πιο σαφή και πλήρη 
διατύπωση των πράξεων που στοιχειοθετούν το αδίκημα της ελευθέρωσης κρατουμένου, διακρίνοντας την 
περίπτωση που η ελευθέρωση αυτή γίνεται κατά ή αμέσως πριν από ή αμέσως μετά τη σύλληψη κάποιου 
προσώπου από την περίπτωση της παροχής συνδρομής με σκοπό την ελευθέρωση κάποιου προσώπου που 
βρίσκεται υπό νόμιμη κράτηση, η οποία παρέχεται σε μεταγενέστερο στάδιο της νόμιμης κράτησής του. 

 Επίσης, η ίδια εκπρόσωπος εισηγήθηκε τη σαφέστερη διατύπωση του αδικήματος της απόδρασης, ώστε 
αυτό να καλύπτει εκτός από την απόδραση από φυλακή ή αστυνομικό κρατητήριο και την περίπτωση 
απόδρασης προσώπου από άλλο χώρο, ενόσω αυτό τελεί υπό νόμιμη κράτηση και είναι υπό τον έλεγχο ή την 
εποπτεία του Αρχηγού Αστυνομίας ή του διευθυντή των Φυλακών ή του δικαστηρίου ή του διευθυντή του 
Τμήματος Αλλοδαπών και Μεταναστεύσεως.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, λαμβάνοντας υπόψη τις σχετικές επισημάνσεις της 
εκπροσώπου του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, διαμόρφωσε ανάλογα το κείμενο του 
νομοσχεδίου, ώστε σε αυτό να διαλαμβάνονται κυρίως τα ακόλουθα: 

1. Η χρήση ή η απειλή χρήσης βίας εναντίον οποιουδήποτε προσώπου ή περιουσίας κατά ή αμέσως πριν 
από ή αμέσως μετά τη στέρηση της ελευθερίας προσώπου, με σκοπό να ελευθερωθεί το πρόσωπο 
αυτό από νόμιμη κράτηση ή να εμποδιστεί η στέρηση της ελευθερίας του, συνιστούν κακούργημα το 
οποίο επισύρει ποινή φυλάκισης που δεν υπερβαίνει τα επτά έτη. 

2. Η παροχή συνδρομής με οποιοδήποτε τρόπο αλλά χωρίς τη χρήση βίας κατά ή αμέσως πριν από ή 
αμέσως μετά τη στέρηση της ελευθερίας προσώπου, με σκοπό να ελευθερωθεί πρόσωπο που βρίσκεται 
υπό νόμιμη κράτηση, συνιστά κακούργημα που επισύρει ποινή φυλάκισης που δεν υπερβαίνει τα πέντε 
έτη. 

3. Η διαφυγή προσώπου ή η απόπειρα διαφυγής προσώπου που τελεί υπό νόμιμη κράτηση είτε με τη 
χρήση βίας είτε με οποιοδήποτε άλλο τρόπο συνιστούν κακούργημα που επισύρει ποινή φυλάκισης που 
δεν υπερβαίνει τα πέντε έτη. 

4. Η παροχή συνδρομής για τη διαφυγή προσώπου που τελεί υπό νόμιμη κράτηση ή η μεταφορά 
οποιουδήποτε αντικειμένου εντός φυλακής ή αστυνομικών κρατητηρίων το οποίο μπορεί να 
χρησιμοποιηθεί προς διευκόλυνση της διαφυγής συνιστούν κακούργημα που επισύρει ποινή φυλάκισης 
που δεν υπερβαίνει τα πέντε έτη. 

5. Η μεταφορά από οποιοδήποτε πρόσωπο κινητού τηλεφώνου ή οποιουδήποτε άλλου φορητού μέσου 
επικοινωνίας εντός των αστυνομικών κρατητηρίων, με σκοπό αυτό να περιέλθει στην κατοχή προσώπου 
που τελεί υπό νόμιμη κράτηση, συνιστά πλημμέλημα που επισύρει ποινή φυλάκισης που δεν υπερβαίνει 
το ένα έτος ή χρηματική ποινή που δεν υπερβαίνει τις δύο χιλιάδες ευρώ ή και τις δύο αυτές ποινές. 

 Επιπρόσθετα, η επιτροπή επέφερε στο κείμενο του νομοσχεδίου περαιτέρω τροποποιήσεις, με σκοπό 
τη βελτίωσή του από νομοτεχνική άποψη. 

 Σημειώνεται ότι με το τελικό κείμενο συμφώνησε η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα 
της Δημοκρατίας. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών ομόφωνα εισηγείται την ψήφιση του 
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νομοσχεδίου σε νόμο όπως αυτό έχει τελικά διαμορφωθεί στη βάση των πιο πάνω, αφού προηγουμένως 
τροποποιηθεί ο τίτλος του, ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί Ποινικού Κώδικα (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος 
του 2012». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν.  

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Προσθήκη νέου άρθρου στο βασικό νόμο.  Άρθρο 2.  

 Αντικατάσταση του άρθρου 127 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 128 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4.  

 Αντικατάσταση του άρθρου 129 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5.  

 Προσθήκη νέου άρθρου στο βασικό νόμο.  Άρθρο 6. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, τα άρθρα εγκρίνονται.  

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ποινικού Κώδικα (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο;  

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 9 θέμα της ημερήσιας διάταξης είναι «Ο περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Ιατροτεχνολογικά…. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Το υπ’ αριθμόν 8, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το υπ’ αριθμόν 8, με συγχωρείτε, από παραδρομή δεν το έχω προσέξει, γιατί οι σελίδες ήταν 
κολλημένες. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, η σύγχυση για το 8 υπάρχει, γιατί ίσως να έχετε σημείωμα ότι θα τοποθετούμαστε όλοι 
εντός της Βουλής, εντός της ολομέλειας, ενώ είναι ομόφωνο.  Αν δεν έχετε σημείωμα... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Όχι, ήταν οι σελίδες η μία κολλημένη στην άλλη. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Πληροφορούμαι από τη γραμματεία δηλαδή, έντζιε ήξερά το πόξω! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Πολλά προχωρημένη η στάση σου, ακόμα και σε τούτο να τον δικαιολογήσεις! 

(Γέλια) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Ευχαριστώ θερμά για τη διαπίστωση, κύριε Κατσουρίδη! 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Εξασκείται, ρε Νίκο! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το υπ’ αριθμόν 8 θέμα… 

 Κύριε Κουλία, άσκηση θέλουμε όλοι! 

 Το υπ’ αριθμόν 8 θέμα της ημερήσιας διάταξης τιτλοφορείται «Ο περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου του 2012 Νόμος (Αρ. 1) του 2012».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για τo νομοσχέδιο «O περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου του 2012 Νόμος (Αρ. 1) του 2012» 

Παρόντες: 
 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Σοφοκλής Φυττής 

 Χρίστος Μέσης Φειδίας Σαρίκας 

 Ανδρέας Κυπριανού Δημήτρης Συλλούρης 

 Ιωνάς Νικολάου Γιώργος Περδίκης 

 Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που 
πραγματοποιήθηκε στις 20 Σεπτεμβρίου 2012.  Στα πλαίσια της μελέτης του νομοσχεδίου κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, όπου εξέφρασαν τις απόψεις τους, εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Εσωτερικών, του Υπουργείου Οικονομικών, της Γραμματείας της Κυπριακής Προεδρίας ΕΕ-Γραφείο 
Προγραμματισμού και της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου.  Το Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της 
Δημοκρατίας, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της επιτροπής.  

 Σύμφωνα με το εδάφιο (3) του άρθρου 3 του περί Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου (Ψήφιση 
Προϋπολογισμών) Νόμου (Ν. αρ. 194/1987), η Αρχή Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου υπέβαλε αίτημα στο καθ’ ύλην 
αρμόδιο Υπουργείο Εσωτερικών για έγκριση συμπληρωματικού προϋπολογισμού.  Ακολούθως, το Υπουργικό 
Συμβούλιο ενέκρινε το συμπληρωματικό προϋπολογισμό υπό μορφή νομοσχεδίου με τίτλο «Ο περί 
Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου του 2012 Νόμος (Αρ. 1) του 2012» 
και εξουσιοδότησε την Υπουργό Εσωτερικών να το καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων για την ψήφισή 
του σε νόμο.  Το εν λόγω νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή των Αντιπροσώπων στις 13 Σεπτεμβρίου 2012.  

 Ειδικότερα, ο υπό αναφορά συμπληρωματικός προϋπολογισμός αφορά την κάλυψη των εξόδων του 
συνεδρίου “Looking beyond the AVMS Directive: the challenges of Connected TV”, το οποίο θα 
συνδιοργανώσει η Αρχή Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή στις 25 και 26 Οκτωβρίου 
2012 στη Λεμεσό και συμπεριλαμβάνεται στο πρόγραμμα των εκδηλώσεων της Κυπριακής Προεδρίας του 
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ). 

 Σύμφωνα με την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει το νομοσχέδιο αυτό, το υπό αναφορά συνέδριο 
θεωρείται υψίστης σημασίας για την Ευρωπαϊκή Επιτροπή για σκοπούς ανάπτυξης πολιτικών για τα 
οπτικοακουστικά/ραδιοτηλεοπτικά μέσα στο νέο ψηφιακό περιβάλλον και ειδικότερα στα πλαίσια της 
επιταχυνόμενης σύγκλισης τηλεοπτικής και διαδικτυακής διανομής οπτικοακουστικού περιεχομένου, που 
συνοψίζεται με τον όρο “Connected TV” ή “Smart TV”. 

 Περαιτέρω, τα πορίσματα του συνεδρίου θα χρησιμοποιηθούν από την Επιτροπή για την ετοιμασία 
εγγράφου πολιτικής (Green Paper), που αναμένεται να δημοσιοποιηθεί μέσα στο 2013 και θα οδηγήσει στην 
αναθεώρηση της παρούσας Οδηγίας 2010/13/EE του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου της 10ης Μαρτίου 2010 για το συντονισμό ορισμένων νομοθετικών, κανονιστικών και διοικητικών 
διατάξεων των κρατών μελών σχετικά με την παροχή υπηρεσιών οπτικοακουστικών μέσων (οδηγία για τις 
υπηρεσίες οπτικοακουστικών μέσων).  Η Κύπρος στοχεύει να καταστήσει το συνέδριο ετήσιο θεσμό και η 
Κύπρος να καταστεί κέντρο για το συντονισμό των υπηρεσιών αυτών. 

 Σημειώνεται ότι το υπό αναφορά συνέδριο διοργανώνεται μετά από σχετική εισήγηση του τέως 
Υπουργού Εσωτερικών, που υποβλήθηκε με επιστολή του προς την Επίτροπο για την Κοινωνία της 
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Πληροφορίας και τα Μέσα, ημερομηνίας 28 Δεκεμβρίου 2011, η οποία κατατέθηκε ενώπιον της επιτροπής.  Η 
εν λόγω επίτροπος ανταποκρίθηκε θετικά στο σχετικό αίτημα με επιστολή της, ημερομηνίας 23 Φεβρουαρίου 
2012, η οποία επίσης κατατέθηκε ενώπιον της επιτροπής.  

 Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου, το συνολικό κόστος της διοργάνωσης 
του συνεδρίου αυτού αναμένεται να ανέλθει περίπου στις εκατό χιλιάδες ευρώ (€100.000).  Η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή, ως συνδιοργανωτής, έχει ήδη εγκρίνει και ενημερώσει σχετικά την Αρχή Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου 
για τη συγχρηματοδότηση της εκδήλωσης με το ποσό των σαράντα χιλιάδων ευρώ (€40.000), το οποίο θα 
καταβληθεί το 2013.  Ως εκ τούτου, η Αρχή Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου αιτείται την έγκριση του ποσού των 
εκατό χιλιάδων ευρώ (€100.000) με τον προτεινόμενο συμπληρωματικό προϋπολογισμό για το 2012, καθώς 
στον εγκεκριμένο προϋπολογισμό της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου για το 2012 υπάρχει πρόνοια μόνο για 
τέσσερις χιλιάδες πεντακόσια ευρώ (€4.500).  Περαιτέρω, όταν καταβληθεί το ποσό των σαράντα χιλιάδων 
ευρώ (€40.000) στην Αρχή Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, θα γίνει η ανάλογη 
προσαρμογή στον προϋπολογισμό της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου για το 2013. 

 Τέλος, σημειώνεται ότι η Αρχή Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου σε συνεργασία με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, 
με τις αρμόδιες αρχές της οποίας διατηρεί άριστη συνεργασία, στοχεύουν σε ένα υψηλού επιπέδου συνέδριο με 
συμμετέχοντες και ομιλητές από όλους τους εμπλεκόμενους φορείς.  Οι προετοιμασίες για το εν λόγω συνέδριο 
τόσο από πλευράς της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου όσο και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής βρίσκονται στο 
τελικό στάδιο. 

 Ο εκπρόσωπος της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου, αφού κατέθεσε ενώπιον της επιτροπής την 
επίσημη απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής με την οποία εγκρίνεται η συγχρηματοδότηση του συνεδρίου με 
το ποσό των σαράντα χιλιάδων ευρώ (€40.000), τόνισε εκ νέου τη σημαντικότητα του συνεδρίου λαμβάνοντας 
υπόψη ότι τα νέα δεδομένα που προκύπτουν στο χώρο των οπτικοακουστικών υπηρεσιών από την εφαρμογή 
της υπηρεσίας “Connected TV” δε ρυθμίζονται από καμία υφιστάμενη ευρωπαϊκή Οδηγία.  Ειδικότερα, η 
υπηρεσία “Connected TV” αποτελεί τη νέα γενιά τηλεοπτικών συσκευών, οι οποίες είναι συνδεδεμένες με 
πλατφόρμες παροχής οπτικοακουστικών υπηρεσιών, και σε αυτή συνυπάρχουν τηλεόραση και διαδικτυακές 
υπηρεσίες.  Συνεπώς, σε ό,τι αφορά την υπηρεσία “Connected TV”, αυτή ξεφεύγει από τον παραδοσιακό 
έλεγχο που εφαρμόζεται στις υπηρεσίες τηλεόρασης, αφού τώρα στον έλεγχο προστίθενται και οι διαδικτυακές 
υπηρεσίες. 

 Περαιτέρω, ο ίδιος εκπρόσωπος ανέφερε ενημερωτικά ότι στο συνέδριο αυτό αναμένεται πως θα 
λάβουν μέρος διακόσιοι πενήντα (250) σύνεδροι από όλες τις ευρωπαϊκές χώρες.  Το συνέδριο αναμένεται να 
τύχει κάλυψης από πολλά διεθνή ΜΜΕ, γεγονός που του προσδίδει κύρος και αναδεικνύει τη σημαντικότητά 
του. 

 Καταλήγοντας, ο ίδιος εκπρόσωπος υπενθύμισε ότι η Αρχή Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου είναι ανεξάρτητη 
Αρχή η οποία αυτοσυντηρείται οικονομικά.  Συνεπώς, το συνολικό ποσό που απαιτείται θα επιβαρύνει την ίδια 
την Αρχή και δε θα επιβαρυνθεί τελικά ο κρατικός προϋπολογισμός.  

 Ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Εσωτερικών ανέφερε ότι το εν λόγω συνέδριο αποτελεί την κορωνίδα 
των εκδηλώσεων της Κυπριακής Προεδρίας στον τομέα της παροχής υπηρεσιών οπτικοακουστικών μεσών και 
τόνισε ότι η συνδιοργάνωσή του αποτελεί καλή επένδυση για την Κύπρο λόγω της αναμενόμενης διεθνούς 
προβολής που θα τύχει. 

 Η εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών ανέφερε ότι το Υπουργείο Οικονομικών συμφωνεί με την 
προώθηση του εν λόγω συμπληρωματικού προϋπολογισμού. 

 Συμφωνία με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις εξέφρασαν και οι εκπρόσωποι του Γραφείου της Κυπριακής 
Προεδρίας. 

 Στα πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης του συμπληρωματικού προϋπολογισμού, μέλη της επιτροπής 
εξέφρασαν καταρχάς την επιφύλαξή τους ως προς την αναγκαιότητα διοργάνωσης του συνεδρίου αυτού και 
διερωτήθηκαν κατά πόσο τέτοιας φύσεως συνέδρια έχουν διοργανωθεί και από άλλα κράτη μέλη που 
ανέλαβαν κατά καιρούς την ευρωπαϊκή Προεδρία.  Μέλη της επιτροπής εξέφρασαν επίσης δυσαρέσκεια για το 
γεγονός ότι η επιτροπή τίθεται προ τετελεσμένων γεγονότων, καθώς οι προετοιμασίες για το εν λόγω συνέδριο 
βρίσκονται στο τελικό στάδιο χωρίς να έχει εξασφαλιστεί εκ των προτέρων το σχετικό κονδύλι.  Επί τούτου ο 
εκπρόσωπος της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου απάντησε ότι η καθυστέρηση υποβολής του 
συμπληρωματικού προϋπολογισμού στη Βουλή οφείλεται στις έντονες πιέσεις που άσκησε η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή στην Κυπριακή Προεδρία για διοργάνωση του εν λόγω συνεδρίου.  Επιπρόσθετα, ο ίδιος 
εκπρόσωπος ανέφερε ότι κάθε κράτος μέλος που αναλαμβάνει την ευρωπαϊκή Προεδρία διοργανώνει συνέδριο 
που αφορά τον καθορισμό πολιτικής στον τομέα των υπηρεσιών οπτικοακουστικών μεσών. 

 Ειδικότερα, ο προβληματισμός των πιο πάνω μελών επικεντρώθηκε στα ακόλουθα: 

1. Το αν η χρηματοδότηση του συνεδρίου ή μέρος της θα μπορούσε να γίνει μέσω χορηγιών.  Προς την 
κατεύθυνση αυτή μέλη της επιτροπής αναρωτήθηκαν αν έχει μελετηθεί το ενδεχόμενο εξεύρεσης τέτοιων 
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χορηγών.  Επί τούτου ο εκπρόσωπος της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου συμφώνησε σχετικά με τη 
σημασία της εξασφάλισης χορηγιών για τη χρηματοδότηση τέτοιων συνεδρίων, επισημαίνοντας όμως 
ταυτόχρονα ότι οι χορηγίες δεν αφορούν την καταβολή χρηματικού ποσού.  Συγκεκριμένα, διευκρίνισε 
ότι οι χορηγοί μπορούν να αναλάβουν υπηρεσίες που παρέχονται στο συνέδριο και συνεπώς να μειωθεί 
το συνολικό κόστος της διοργάνωσής του και ανέφερε ότι εξασφαλίστηκαν ήδη κάποιες χορηγίες σε 
είδος.  Ο ίδιος εκπρόσωπος συμπλήρωσε σχετικά ότι θα γίνουν περαιτέρω προσπάθειες εξεύρεσης 
τέτοιων χορηγών.  

2. Τη διευκρίνιση, όπως ζητήθηκε από μέλη της επιτροπής, του τι περιλαμβάνεται στο συνολικό κόστος της 
διοργάνωσης του συνεδρίου, ποιες διαδικασίες ακολουθήθηκαν, για να επιλέγουν οι πάροχοι υπηρεσιών 
για τη διοργάνωσή του, όπως π.χ. ο χώρος διεξαγωγής του, καθώς και την αναλυτική κατάσταση του 
συμπληρωματικού προϋπολογισμού.  Επί τούτου ο εκπρόσωπος της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου, 
αφού ανέφερε ότι οι σύνεδροι θα καλύψουν οι ίδιοι τα προσωπικά τους έξοδα και ότι αυτά δε 
συμπεριλαμβάνονται στο συνολικό κόστος της διοργάνωσης του συνεδρίου, τόνισε ότι η Αρχή 
Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου θα καλύψει μόνο τα έξοδα των ομιλητών.  Επισήμανε δε ότι η εκτίμηση του 
συνολικού κόστους, αλλά και όλες οι διεργασίες για τη διοργάνωση του συνεδρίου έχουν γίνει σε 
συνεργασία με εταιρεία που εξειδικεύεται σε θέματα διοργάνωσης συνεδρίων.  Καταλήγοντας, ο ίδιος 
εκπρόσωπος επιφυλάχθηκε όπως καταθέσει στην επιτροπή σε μεταγενέστερο στάδιο αναλυτική 
κατάσταση του συμπληρωματικού προϋπολογισμού. 

3. Το ότι θα ήταν θετικό, σύμφωνα με μέλη της επιτροπής, αν η Κύπρος μπορούσε να εξελιχθεί σε διεθνές 
κέντρο παροχής υπηρεσιών οπτικοακουστικών μέσων, δεδομένης της μεγάλης προβολής που 
αναμένεται να τύχει το συνέδριο από διεθνή ΜΜΕ.  Μέλη της επιτροπής ζήτησαν όπως διερευνηθεί αυτό 
το ενδεχόμενο.  Επί τούτου ο εκπρόσωπος της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου ανέφερε ότι ήδη 
λειτουργεί Ευρωπαϊκό Οπτικοακουστικό Παρατηρητήριο που εδρεύει στο Στρασβούργο και 
επιχορηγείται από την Ευρωπαϊκή Ένωση, καθώς και Κέντρο Τεχνικών Γνώσεων και 
Εμπειρογνωμοσύνης σε Θέματα Υπηρεσιών Οπτικοακουστικών Μέσων που εδρεύει στο Ντίσελντορφ 
της Γερμανίας.  Συμπληρώνοντας, ο ίδιος εκπρόσωπος ανέφερε ότι διερευνάται το ενδεχόμενο 
σύστασης μιας υποομάδας αρμόδιας για θέματα που αφορούν την υπηρεσία “Connected TV” και ότι η 
Κύπρος στοχεύει στο να καταστεί η έδρα διεξαγωγής των εργασιών της. 

 H Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιον της, 
επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί του συμπληρωματικού προϋπολογισμού κατά τη συζήτησή του στην 
ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών, προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 8 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το ταμείο της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου ποσού ύψους 100.000 Ευρώ 
για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2012.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει καμιά ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 μέχρι 3; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, εγκρίνονται τα άρθρα. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση για την ψήφιση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού της Αρχής 
Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου του 2012 Νόμος (Αρ. 1) του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση το νομοσχέδιο να ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 9 θέμα της ημερήσιας διάταξης είναι «Οι περί Βασικών Απαιτήσεων (Ιατροτεχνολογικά 
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Βοηθήματα που Χρησιμοποιούνται στη Διάγνωση In Vitro) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας για τους κανονισμούς «Οι περί Βασικών Απαιτήσεων 
(Ιατροτεχνολογικά Βοηθήματα που Χρησιμοποιούνται στη Διάγνωση In Vitro) (Τροποποιητικοί) 

Κανονισμοί του 2012» 
Παρόντες: 
 Κώστας Κωνσταντίνου, πρόεδρος Ειρήνη Χαραλαμπίδου 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Αθηνά Κυριακίδου 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Γεώργιος Προκοπίου 

 Αδάμος Αδάμου Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς σε συνεδρία της, που 
πραγματοποιήθηκε στις 20 Σεπτεμβρίου 2012.  Στη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Υγείας. Το Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, παρ’ όλο που 
κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός των υπό αναφορά κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 59 του περί των Βασικών 
Απαιτήσεων που πρέπει να πληρούν Καθορισμένες Κατηγορίες Προϊόντων Νόμου, είναι η τροποποίηση των 
περί των Βασικών Απαιτήσεων (Ιατροτεχνολογικά Βοηθήματα που Χρησιμοποιούνται στη Διάγνωση In Vitro) 
Κανονισμών για εναρμόνισή τους με την Οδηγία 2011/100/ΕΕ της Επιτροπής της 20ής Δεκεμβρίου 2011 για την 
τροποποίηση της Οδηγίας 98/79/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου για τα 
ιατροτεχνολογικά βοηθήματα που χρησιμοποιούνται στη διάγνωση in vitro. 

 Ειδικότερα, με τους προτεινόμενους κανονισμούς σκοπείται η τροποποίηση του Δεύτερου 
Παραρτήματος των αναφερόμενων πιο πάνω βασικών κανονισμών με την προσθήκη σε αυτό μίας νέας 
κατηγορίας αντιδραστηρίων αναφορικά με τις δοκιμές παραλλαγής της νόσου ‟Creutzfeldt-Jakob” (vCJD) για 
αναλύσεις αίματος, διάγνωση και επιβεβαίωση της νόσου. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τους εκπροσώπους του Υπουργείου 
Υγείας, η τροποποίηση της Οδηγίας 98/79/ΕΚ για τα ιατροτεχνολογικά βοηθήματα που χρησιμοποιούνται στη 
διάγνωση in vitro κρίθηκε αναγκαία για σκοπούς επαλήθευσης από κοινοποιημένους οργανισμούς της 
συμμόρφωσης των δοκιμών για τη νόσο vCJD με τις απαιτήσεις που προβλέπει το αναφερόμενο πιο πάνω 
παράρτημα των βασικών κανονισμών, με απώτερο στόχο τη διασφάλιση υψηλού επιπέδου προστασίας της 
υγείας. 

 Σύμφωνα με τα σχετικά χρονοδιαγράμματα, τα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης έπρεπε να 
εναρμονίσουν την εθνική νομοθεσία τους με την Οδηγία 2011/100/ΕΕ το αργότερο μέχρι τις 30 Ιουνίου 2012.  
Ωστόσο, αυτό δεν κατέστη δυνατό για την Κυπριακή Δημοκρατία λόγω της μη έγκαιρης κατάθεσης από την 
εκτελεστική εξουσία των υπό αναφορά κανονισμών στη Βουλή.   

 Επισημαίνεται ότι, λόγω της καθυστέρησης που σημειώθηκε, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή απέστειλε στις 17 
Ιουλίου 2012 σχετική προειδοποιητική επιστολή στην Κυπριακή Δημοκρατία για τη μη μεταφορά της υπό 
αναφορά Οδηγίας στο εθνικό δίκαιο. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί τους 
σκοπούς και τις επιδιώξεις των κανονισμών και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους, αφού 
τροποποιηθεί ο τίτλος τους, ώστε να αναφέρονται ως «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Ιατροτεχνολογικά 
Βοηθήματα που Χρησιμοποιούνται στη Διάγνωση In Vitro) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών, προχωρούμε στην έγκριση των κανονισμών. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση, ώστε οι κανονισμοί να εγκριθούν; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Ερχόμαστε τώρα στο πρώτο θέμα, το οποίο είχαμε κηρύξει επείγον, που τιτλοφορείται «Ο περί 
Προϋπολογισμού του 2012, Νόμος του 2011 (Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 2012».  Η έκθεση θεωρείται 
αναγνωσθείσα. 
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(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Προϋπολογισμού του 2012, Νόμος του 2011 (Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 
 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Γιάννος Λαμάρης 

 Άγγελος Βότσης  Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Νίκος Νικολαΐδης 

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Κουτσού 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 

 Σταύρος Ευαγόρου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε αυθημερόν το πιο πάνω 
νομοσχέδιο, το οποίο κατατέθηκε στη σημερινή συνεδρία της ολομέλειας και κηρύχθηκε επείγον. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Προϋπολογισμού του 2012, Νόμου 
του 2011, ώστε από τις διατάξεις αυτού αναφορικά με την απαγόρευση διενέργειας δαπάνης για την πρόσληψη 
πρόσθετων έκτακτων υπαλλήλων και πρόσθετων προσώπων για την κάλυψη έκτακτων αναγκών για χρονικό 
διάστημα που δεν υπερβαίνει κατ’ ανώτατο όριο τις δεκαπέντε εργάσιμες μέρες να εξαιρεθεί η διαδικασία 
πρόσληψης Ιδρυματικών Λειτουργών στις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας, εργοδοτουμένων καθορισμένης 
διάρκειας, μέχρι του ανώτατου αριθμού των οκτώ προσώπων. 

 Όπως είναι γνωστό, ανάλογη νομοθετική ρύθμιση έγινε για σκοπούς μεταξύ άλλων κάλυψης αναγκών 
που αφορούν θέματα υγείας, παιδείας και διεκπεραίωσης της Προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης από την Κυπριακή Δημοκρατία. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή, οι έκτακτες αυτές ανάγκες αφορούν μέχρι τον 
ανώτατο αριθμό των οκτώ προσώπων και προκύπτουν ως αποτέλεσμα της απουσίας Ιδρυματικών Λειτουργών 
ή/και Ιδρυματικών Λειτουργών 1ης Τάξης με μακροχρόνια άδεια (άδεια ασθενείας, άδεια μητρότητας).  

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, η εν λόγω εξαίρεση κρίνεται αναγκαία, ώστε να διασφαλιστεί η επαρκής 
στελέχωση των ιδρυμάτων (παιδικές στέγες, εφηβικοί ξενώνες, βρεφοπαιδοκομικοί και παιδοκομικοί σταθμοί, 
στέγες ηλικιωμένων και αναπήρων) που λειτουργούν παγκύπρια, τόσο σε εικοσιτετράωρη όσο και σε 
διημερεύουσα βάση, για τη στέγαση, προστασία και φροντίδα παιδιών, εφήβων, ηλικιωμένων και αναπήρων, 
καθώς και ατόμων με ειδικές ανάγκες. 

 Περαιτέρω, σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν από το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων, στα κρατικά ιδρύματα έχουν δημιουργηθεί κενά στη στελέχωσή τους λόγω αφυπηρετήσεων, 
πρόωρων αφυπηρετήσεων, παραιτήσεων, προαγωγών, με αποτέλεσμα να λειτουργούν με προσωπικό 
ασφαλείας, γι’ αυτό και σε περίπτωση απουσίας, ασθένειας ή έκτακτης ανάγκης προκύπτουν σοβαρά 
προβλήματα λειτουργίας, τα οποία ενδεχομένως να θέτουν σε κίνδυνο την ασφάλεια των ενοίκων των 
ιδρυμάτων.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα τα πιο πάνω, 
ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών, προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 16 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 και 2; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Προϋπολογισμού του 2012, Νόμος του 2011 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Εδώ, κυρίες και κύριοι, τελειώνει και η νομοθετική εργασία της σημερινής συνεδρίας. 

 Κεφάλαιο Τρίτο: Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.123, ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 «Σύμφωνα με πανεπιστημιακή έρευνα που παρουσίασε το διεθνούς φήμης γαλλικό περιοδικό “Nouvelle 
Observateur”, μεταλλαγμένα προϊόντα που περιέχονται σε ζωοτροφές προκαλούν καρκίνο στα ζώα και την ίδια 
ώρα μεταφέρονται στον άνθρωπο μέσα από τη διατροφική αλυσίδα. Οι καρκινογόνες αυτές ουσίες θέτουν σε 
κίνδυνο την υγεία του ανθρώπου. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει λεπτομερώς τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά 
πόσο υπάρχουν στην Κύπρο ζωοτροφές που περιέχουν μεταλλαγμένα προϊόντα και ποιες είναι αυτές, τι μέτρα 
λαμβάνονται και ποια μέτρα προτίθεται να λάβει.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.124, ημερομηνίας 21ης Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι γη η οποία παραχωρείται από την Υπηρεσία Διαχείρισης Τουρκοκυπριακών 
Περιουσιών μόνο για γεωργικούς σκοπούς σε πολλές περιπτώσεις χρησιμοποιείται για άλλους σκοπούς. 
Εξόφθαλμη περίπτωση αποτελεί το χωριό Καντού, όπου μετά από παραχώρηση γης σε διάφορους 
“δικαιούχους” αυτή χρησιμοποιήθηκε για την εκτροφή και εκπαίδευση σκύλων, αποθήκευση οικοδομικών 
υλικών και ρίψη μπάζων αντί για γεωργική εκμετάλλευση.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει εξετάσει το 
σοβαρό αυτό πρόβλημα που προκύπτει με την παραχώρηση γης από την Υπηρεσία Διαχείρισης 
Τουρκοκυπριακών Περιουσιών για γεωργικούς σκοπούς, αν έχει διαφανεί μέσα από τις έρευνες κατά πόσο 
αυτά τα τεμάχια γης παραχωρήθηκαν τελικά με όλες τις νόμιμες διαδικασίες που προνοεί η νομοθεσία για τη 
διαχείριση τουρκοκυπριακής γης και αν χρησιμοποιούνται στη βάση των προνοιών της νομοθεσίας αυτής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.125, ημερομηνίας 21ης Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το γεφύρι που βρίσκεται στην Περιστερώνα και έχει κηρυχθεί αρχαίο μνημείο 
κινδυνεύει με κατάρρευση, αν δε ληφθούν άμεσα μέτρα υποστήριξης. Όπως πληροφορήθηκα, από το γεφύρι 
διέρχονται καθημερινά μαθητές και με την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς είναι υπαρκτός ο κίνδυνος να 
χαθούν ανθρώπινες ζωές. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
λάβει μέτρα για την επιδιόρθωση του αρχαίου γεφυριού στην Περιστερώνα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.126, ημερομηνίας 21ης Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στα σχολεία στην Ολλανδία οι μαθητές παρακολουθούν από πολύ νεαρή ηλικία 
μαθήματα που αφορούν την ασφαλή χρήση του ποδηλάτου στους δρόμους. Στην Ουτρέχτη τα παιδιά στην 
ηλικία των 11 ετών λαμβάνουν ένα πιστοποιητικό από το δημαρχείο της πόλης, όταν περάσουν με επιτυχία την 
εξέταση για ασφαλή χρήση του ποδηλάτου. Τα αποτελέσματα είναι θεαματικά, αφού το 95% των μαθητών 
ηλικίας 10-12 ετών στην Ολλανδία πηγαίνουν στο σχολείο τους με το ποδήλατο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν εξετάζεται το 
ενδεχόμενο εισαγωγής μαθημάτων στο σχολείο που να αφορούν την ασφαλή χρήση του ποδηλάτου στο 
δρόμο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.127, ημερομηνίας 21ης Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η επιχείρηση “Melios Pet Centre Ltd” έχει από το 2010 αιτηθεί όπως της 
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παραχωρηθεί άδεια, ώστε να λειτουργεί ως θεματικό πάρκο, και ότι από το Μάρτιο του 2010 έχει εκδοθεί 
σχετική γνωμάτευση από το Τμήμα Περιβάλλοντος με συγκεκριμένες προϋποθέσεις. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει εκδοθεί 
οποιαδήποτε άδεια επί τούτου και κατά πόσο οι συγκεκριμένοι όροι του Τμήματος Περιβάλλοντος έχουν 
τηρηθεί και, εάν ναι, σε ποιο βαθμό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.128, ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους 
αδειοδοτημένους ζωολογικούς κήπους στην Κύπρο, καθώς και για τα είδη και τον αριθμό των ζώων που 
διαθέτουν, αλλά και ποιες είναι οι αδειούχες συλλογές ζώων που έχουν δικαίωμα έκθεσης στο κοινό. 

 Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το 
καθεστώς της επιχείρησης “Melios Pet Centre Ltd”, για τα είδη που φιλοξενεί στις εγκαταστάσεις της και για το 
πόσα και ποια είδη δικαιούται να έχει στις εγκαταστάσεις της σύμφωνα με τη νομοθεσία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.129, ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στις 11 Σεπτεμβρίου 2012 η ολομέλεια του Ευρωκοινοβουλίου ενέκρινε οικονομική βοήθεια ύψους €7,8 
εκατομ. από τους πόρους του Ευρωπαϊκού Ταμείου Προσαρμογής στην Παγκοσμιοποίηση για προγράμματα 
επανεκπαίδευσης και εύρεσης νέας απασχόλησης για 550 Δανούς ανέργους του ναυπηγο-επισκευαστικού 
κλάδου και για 320 Ισπανούς άνεργους οικοδόμους μικρομεσαίων επιχειρήσεων. 

 Το Ευρωπαϊκό Ταμείο Προσαρμογής στην Παγκοσμιοποίηση δημιουργήθηκε, για να παρέχει πρόσθετη 
στήριξη στους εργαζομένους που χάνουν τη δουλειά τους εξαιτίας των αλλαγών στο παγκόσμιο εμπόριο ή 
εξαιτίας της παγκόσμιας οικονομικής κρίσης, με μέγιστο ποσό βοήθειας τα €500 εκατομ. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η Κυπριακή 
Δημοκρατία έχει υποβάλει ανάλογη αίτηση, ώστε να εκμεταλλευτεί τους διαθέσιμους πόρους προς όφελος των 
απολυμένων στο χώρο των οικοδομών ή άλλων κλάδων που έχουν πληγεί από την ανεργία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.130, ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
θα προβεί σχετικά με τις εισηγήσεις του Παγκύπριου Συνδέσμου Μονογονεϊκών Οικογενειών και Φίλων για τα 
θέματα που θίγονται στο εισηγητικό έγγραφο του συνδέσμου, το οποίο επισυνάπτεται.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.131, ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
θα προβεί σχετικά με το θέμα της αποδέσμευσης κονδυλίου για χορηγία του Κυπριακού Κέντρου 
Περιβαλλοντικών Μελετών (Κρίτου Τέρα), καθώς και για τη μελλοντική συνεργασία του υπουργείου με το πιο 
πάνω κέντρο. 

 Παραθέτω αυτούσια τα ερωτήματα του Κυπριακού Ιδρύματος Προστασίας του Περιβάλλοντος “Terra 
Cypria”, μετά από συνάντηση που είχα με εκπροσώπους του ιδρύματος, επισυνάπτω σχετικές επιστολές από 
το κοινοτικό συμβούλιο Κρίτου Τέρας, καθώς και επιστολές της “Terra Cypria” για το πιο πάνω θέμα και 
παρακαλώ να ενημερωθεί το σώμα για τις θέσεις του υπουργείου για όλα τα θέματα που εγείρονται. 

 Τα ερωτήματα έχουν ως εξής: 

“1. Γιατί να σταματήσει η χορηγία προς το Κυπριακό Κέντρο Περιβαλλοντικών Μελετών στην Κρίτου Τέρα, 
δεδομένου ότι είμαστε το μόνο κέντρο στην περιοχή Ακάμα και δη εφόσον η χορηγία είναι πολύ 
μικρότερη από τα κρατικά έξοδα λειτουργίας ενός περιβαλλοντικού κέντρου; 

 2. Εφόσον εδώ και 16 χρόνια προσέρχονται δημοτικά σχολεία στο κέντρο μας και γνωρίζουν την ποιότητα 
της δουλειάς μας, γιατί αρνείται το αρμόδιο τμήμα να περιλάβει και το κέντρο μας στην εγκύκλιο που 
στέλνει στα σχολεία ενημερώνοντάς τα για τα διαθέσιμα περιβαλλοντικά κέντρα; Η άρνηση αυτή δίνει 
εντύπωση ότι δεν ευνοεί την προσέλευση στο κέντρο μας. Η συμπερίληψή μας στον κατάλογο είναι μια 
ενέργεια εντελώς ανέξοδη για το υπουργείο.”.» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 
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(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.032, ημερομηνίας 23 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λεμεσού κ. Γιάννου Λαμάρη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.032 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λεμεσού κ. 
Γιάννο Λαμάρη και διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων με αριθμό φακέλου 6.19.4/3 και ημερομηνία 20/10/11 και, σε συνέχεια 
των διευκρινήσεων που δόθηκαν από Λειτουργό της Βουλής των Αντιπροσώπων στο Διευθυντή του πιο πάνω 
Τμήματος (βλ. κοινοποιηθείσα προς εσάς επιστολή με αρ. φακ. 13.02, ημερ. 12/12/11), επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

2. Στα πλαίσια του σχεδιασμού του παραλιακού πεζόδρομου κατά μήκος της παραλίας του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Αγίου Τύχωνα, που αποτελούσε πολεοδομικό έργο, είχε γίνει πρόνοια για τη δημιουργία 
εγκαταστάσεων διευκόλυνσης των επισκεπτών και λουομένων (π.χ. υποστατικά υγειονομικών διευκολύνσεων, 
τουριστικά περίπτερα, αποθηκευτικοί χώροι κλπ). Η διαχείριση και συντήρηση του έργου ανατέθηκε στο οικείο 
Κοινοτικό Συμβούλιο, το οποίο προχώρησε στην προσφοροδότηση της διαχείρισης των τουριστικών 
περιπτέρων. Παράλληλα, υπέβαλε στον Κυπριακό Οργανισμό Τουρισμού σχέδια για έγκριση, ώστε ορισμένα 
από τα περίπτερα να λειτουργήσουν ως σνακ μπαρ και εστιατόρια, στα πλαίσια του Νόμου που προνοεί για τα 
Κέντρα Αναψυχής. 

3. Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, διαπιστώνοντας επεμβάσεις/επεκτάσεις που γίνονταν από τους 
ενοικιαστές των υποστατικών, κατά παράβαση των προνοιών των αρχικών αδειών χρήσης τους, κάλεσε κατά 
καιρούς το Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίου Τύχωνα, να λάβει τα απαραίτητα μέτρα για άμεση άρση τους, χωρίς 
όμως ουσιαστικό αποτέλεσμα. Στο παρόν στάδιο, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως προωθεί σχετική 
έρευνα για εντοπισμό των παράνομων κατασκευών με στόχο την πλήρη απομάκρυνση τους. Ωστόσο, λόγω 
της πολυπλοκότητας του θέματος, στο οποίο εμπλέκονται πολλοί φορείς (ιδιώτες μελετητές, 
προσφοροδότες/ενοικιαστές, Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίου Τύχωνα κλπ), παρατηρείται καθυστέρηση στην 
ολοκλήρωση της. 

4. Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως μελετά παράλληλα και το θέμα καθορισμού γενικότερης πολιτικής 
και διαδικασιών, όσον αφορά τη διαχείριση και συντήρηση εγκαταστάσεων διευκόλυνσης των επισκεπτών, 
που υλοποιούνται στα πλαίσια των Πολεοδομικών Έργων, με στόχο την πρόληψη παρόμοιων φαινομένων στο 
μέλλον. 

5. Ορισμένες από τις κατασκευές που εντοπίστηκαν κατόπιν προκαταρκτικής έρευνας, επί του παραλιακού 
μετώπου Λεμεσού που εμπίπτουν στα διοικητικά όρια του Δήμου Γερμασόγειας και των Κοινοτικών 
Συμβουλίων Μουταγιάκας και Αγίου Τύχωνα είναι οι ακόλουθες: 

(α) Διοικητικά όρια Δήμου Γερμασόγειας 

Κατά την καλοκαιρινή περίοδο λειτουργεί κατά μήκος του παραλιακού πεζόδρομου και συγκεκριμένα 
από το Ναυτικό Όμιλο Λεμεσού μέχρι τον ΚΟΤ, αριθμός υπαίθριων αναψυκτηρίων. 

(β) Διοικητικά όρια Κοινοτικού Συμβουλίου Μουταγιάκας 

Στην περιοχή του ξενοδοχείου Aquarius, λειτουργεί κατά τους καλοκαιρινούς μήνες δισκοθήκη/μπαράκι 
με την ονομασία Cuaba. 

(γ) Διοικητικά όρια Κοινοτικού Συμβουλίου Αγίου Τύχωνα 

i. Απέναντι από το Zavos Marathon και ανατολικά του ξενοδοχείου Aquarius ανεγέρθηκε και 
λειτουργεί υπαίθριο μπαράκι/κλαμπ/εστιατόριο/καφετέρια με την ονομασία Drops Beach Bar. Η 
χωροθέτηση του υποστατικού, είναι πλησίον δημόσιου χώρου στάθμευσης και πάνω στον 
παραλιακό πεζόδρομο. Ο χώρος εστίασης κατασκευάστηκε από πέργολα με μεταλλικό κεραμίδι 
και συρόμενες πόρτες αλουμινίου με γυαλί, το υπαίθριο μπαράκι/κλαμπ από μεταλλική κατασκευή 
και ο υπαίθριος χώρος εστίασης καλύπτεται με τέντα. 

ii. Ανατολικά του Elena Beach Apartments και νότια του σταθμού βενζίνης Αγίου Τύχωνα, λειτουργεί 
μπαράκι/εστιατόριο/καφετερία με την ονομασία Dream Cafe Beach Bar. Το μεγαλύτερο μέρος του 
χώρου εστίασης είναι καλυμμένο με πέργολες και μεταλλικό κεραμίδι, ενώ στο πίσω μέρος της 
ανάπτυξης υπάρχουν οι βοηθητικοί χώροι κατασκευασμένοι από ευτελή υλικά, με εμφανές 
μέτωπο θέασης στο δημόσιο πεζόδρομο. 

iii. Δίπλα από τον ιστιοπλοϊκό όμιλο Λεμεσού, βρίσκεται το υπαίθριο αμφιθέατρο Αγίου Τύχωνα του 
οποίου οι κερκίδες καλύπτονται με μεταλλικό στέγαστρο. 
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iv. Στην περιοχή του ξενοδοχείου Four Seasons και συγκεκριμένα δυτικά του ξενοδοχείου, λειτουργεί 
εστιατόριο/καφετερία/μπαράκι με την ονομασία Puesta Oyster Bar and Grill. Μέρος της οροφής 
της οικοδομής αυτής έχει καλυφθεί με φυτόχωμα και δεν είναι ορατό από τον παραλιακό δρόμο. 
Ο μεγάλος υπαίθριος χώρος εστίασης καλύπτεται όταν χρειαστεί με τέντες, ενώ υπάρχουν ξύλινες 
κατασκευές. 

 v. Ανατολικά της εκκλησίας της Αγίας Βαρβάρας πάνω στον παραλιακό πεζόδρομο λειτουργεί 
εστιατόριο/μπαράκι/καφετερία με το όνομα Blue Burry και υπαίθριο χώρο εστίασης, και 

vi. Στα όρια των Κοινοτήτων Αγίου Τύχωνα και Παρεκκλησιάς, στην περιοχή του ξενοδοχείου 
Atlantica, νότια του παραλιακού πεζόδρομου προς τη θάλασσα λειτουργεί εστιατόριο/καφετερία 
με την ονομασία Plus C.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.573, ημερομηνίας 8 Μαρτίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 
«Νέο Σύστημα Ελέγχου Εναέριας Κυκλοφορίας LEFCO 

 Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σε απάντηση της επιστολής σας με αρ. 23.06.010.01.573 και 
ημερομηνία 6 Σεπτεμβρίου 2012 σας πληροφορώ ότι στις 12 Απριλίου 2012 η Cyta που έχει αναλάβει εκ 
μέρους του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων την εξασφάλιση συστήματος ελέγχου εναέριας κυκλοφορίας 
για σκοπούς του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας τερμάτισε τη σύμβαση της με την εταιρεία SELEX λόγω 
παραβίασης όρων της σύμβασης εκ μέρους της εταιρείας. Οι σχετικές εγγυητικές έχουν κατασχεθεί πρόσφατα 
μετά από δικαστικές αποφάσεις σε ενστάσεις που υπέβαλε η υπό αναφορά εταιρεία σε ιταλικά δικαστήρια.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.579, ημερομηνίας 9 Μαρτίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας, ημερομηνίας 14 Μαρτίου 2012, που αφορά την ερώτηση 
23.06.010.01.579 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου και σας διαβιβάζω τις 
πληροφορίες-απαντήσεις που απέστειλε η Ιδιωτική Σχολή Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης “The Cyprus Institute” 
για το ακαδημαϊκό και ερευνητικό προσωπικό που εργοδοτεί. 

 Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού είναι στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη 
πληροφορία.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.596, ημερομηνίας 14 Μαρτίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.596 και ημερομηνία 14 Μαρτίου 2012, που 
υποβλήθηκε από τον Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη, με την οποία ζητούνται οι λόγοι για τους οποίους 
καθυστερεί η αδειοδότηση του αιολικού πάρκου στην τοποθεσία «Πηγή του Κουννά» στα Λεύκαρα, και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα. 

2. Η Αν. Διευθύντρια Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως στη σχετική με την Ερώτηση έκθεση της, έχει 
ενημερώσει για τα ακόλουθα: 

(α) Στις 03.05.2011, υποβλήθηκε, από την εταιρεία Α. P. Energy Ltd, στην Πολεοδομική Αρχή, η αίτηση με 
αρ. ΛΑΡ/0318/2011, για χορήγηση πολεοδομικής άδειας για τη δημιουργία αιολικού πάρκου 
δυναμικότητας 43 ανεμογεννητριών, στη Ζώνη Προστασίας Δα2/Δήλωση Πολιτικής Πάνω Λευκάρων. 
Όλες οι ανεμογεννήτριες χωροθετούνται εντός ή πλησίον των ορίων της Ζώνης Ειδικής Προστασίας 
(ΖΕΠ) Άγριων Πτηνών-«Ποταμός Πεντάσχοινος». 

(β) Στα πλαίσια μελέτης της αίτησης έγιναν οι απαιτούμενες, με βάση τις  πρόνοιες της σχετικής Εντολής 
2/2006 του Υπουργού Εσωτερικών, διαβουλεύσεις με τον Δήμο Λευκάρων και το Κοινοτικό Συμβούλιο 
Σκαρίνου, τα Υπουργεία Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, Υγείας και Άμυνας, τα Τμήματα 
Περιβάλλοντος, Δημοσίων Έργων, Αναπτύξεως Υδάτων, Γεωργίας, Γεωλογικής Επισκόπησης, 
Πολιτικής Αεροπορίας, Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και Αναδασμού, την Υπηρεσία Μεταλλείων, το 
Ταμείο Θήρας, την Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου και τη Ρυθμιστική Αρχή Ενέργειας Κύπρου. 

(γ) Ο Διευθυντής Τμήματος Περιβάλλοντος ζήτησε όπως η αιτήτρια εταιρεία υποβάλει σχετική με την 
ανάπτυξη Μελέτη Δέουσας Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον. Η εταιρεία υπέβαλε την 
απαιτούμενη μελέτη, διαφοροποιώντας, ωστόσο, την προτεινόμενη ανάπτυξη, όσον αφορά τον αριθμό 
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και τις θέσεις εγκατάστασης των ανεμογεννητριών. Συγκεκριμένα, ο αριθμός των ανεμογεννητριών 
μειώνεται από 43 σε 26, εκ των οποίων οι 17 χωροθετούνται εντός της Ζώνης Ειδικής Προστασίας. 

(δ) Ενόψει της διαφοροποίησης της μορφής και έντασης της ανάπτυξης, ζητήθηκαν, εκ νέου, οι απόψεις 
των Τμημάτων Περιβάλλοντος, Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και Πολιτικής Αεροπορίας. 

3. Η καθυστέρηση η οποία παρατηρήθηκε οφείλεται, κατά κύριο λόγο, στον χρόνο που απαιτήθηκε για την 
ετοιμασία και υποβολή, από την εταιρεία, της Μελέτης Δέουσας Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον και 
την αξιολόγηση της από την Περιβαλλοντική Αρχή, προς τον σκοπό έκδοσης σχετικής Γνωμάτευσης, 
απαιτούμενης από τις πρόνοιες του περί Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο Περιβάλλον από Ορισμένα Έργα 
Νόμου. Για την ολοκλήρωση εξέτασης, και λήψη απόφασης επί της αίτησης, απαιτούνται, επιπλέον, η υποβολή 
τροποποιημένων σχεδίων όσον αφορά τις θέσεις εγκατάστασης των ανεμογεννητριών προς ικανοποίηση των 
όρων/προϋποθέσεων που έθεσαν το Τμήμα Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και η Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου, η 
υποβολή Μεθοδολογίας Μεταφοράς Εξοπλισμού ώστε να εξετασθεί από το Τμήμα Δημοσίων Έργων, καθώς 
και η σύναψη Συμφωνίας, μεταξύ αιτήτριας εταιρείας και Υπουργείου Άμυνας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.707, ημερομηνίας 6 Απριλίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. ερ. 23.06.010.01.707 και ημερ. 18/4/2012 σε σχέση με το πιο 
πάνω θέμα με την παράκληση όπως η απάντηση τεθεί υπόψη του αναφερόμενου βουλευτή. 

1. Κατά το 2010, 563 αιτητές εγκρίθηκαν για σύνταξη ανικανότητας με βάση γνωμάτευση Πρωτοβάθμιου 
Ιατρικού Συμβουλίου και 225 απορρίφθηκαν. Κατά το 2011, 533 αιτητές εγκρίθηκαν με βάση 
γνωμάτευση Πρωτοβάθμιου Ιατρικού Συμβουλίου και 287 απορρίφθηκαν και κατά το 2012, μέχρι 
σήμερα, 209 αιτητές εγκρίθηκαν με βάση γνωμάτευση Πρωτοβάθμιου Ιατρικού Συμβουλίου και 203 
απορρίφθηκαν. 

2. Κατά το 2011, 107 αιτητές που εξετάστηκαν από το Δευτεροβάθμιο Ιατρικό Συμβούλιο εγκρίθηκαν και 
140 απορρίφθηκαν και κατά το 2012 μέχρι σήμερα, 86 αιτητές εγκρίθηκαν από το Δευτεροβάθμιο Ιατρικό 
Συμβούλιο και 66 απορρίφθηκαν. 

Σημειώνεται ότι δεν υπάρχουν στοιχεία για το Δευτεροβάθμιο Ιατρικό Συμβούλιο για το έτος 2010 στο 
μηχανογραφημένο σύστημα των Υπηρεσιών Κοινωνικών Ασφαλίσεων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.792, ημερομηνίας 3 Μαΐου 2012, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. 23.06.010.01.792 ημερομηνίας 15.5.2012, σχετικά με το 
πιο πάνω θέμα και σας αποστέλλω κατάλογο με τις αποστολές ασθενών μέσω του Σχεδίου Παροχής 
Οικονομικής Αρωγής που δεν προσφέρονται στο Δημόσιο Τομέα για τα έτη 2010, 2011 και 2012.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.865, ημερομηνίας 22 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
«Νηπιαγωγείο Αναφωτίας 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 1.6.2012, και σας πληροφορώ ότι ήδη εκτελούνται έργα 
αναβάθμισης του κτιρίου του Νηπιαγωγείου Αναφωτίας τα οποία αναμένεται να ολοκληρωθούν μέχρι τα μέσα 
του επόμενου μήνα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.866, ημερομηνίας 22 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
«Δημοτικό Σχολείο Τρούλλων 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 31.5.2012 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Στα σχέδια αναβάθμισης του Δημοτικού Σχολείου Τρούλλων περιλαμβάνεται και η ανέγερση αίθουσας 
πολλαπλής χρήσης. Για τον σκοπό αυτό απαιτείται και έχει προωθηθεί η απαλλοτρίωση πρόσθετου 
χώρου. 

2. Επειδή η απαλλοτρίωση δεν ολοκληρώθηκε ακόμη (αναμένεται η έγκριση του Υπουργείου Οικονομικών) 
και για να μην καθυστερήσει περαιτέρω το έργο αποφασίστηκε η προώθηση εκτέλεσης του έργου, εκτός 
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από την αίθουσα πολλαπλής χρήσης, η οποία σύμφωνα με τα σχέδια χωροθετείται στον υπό 
απαλλοτρίωση χώρο. 

 Η αίθουσα αυτή θα ανεγερθεί σε δεύτερη φάση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.874, ημερομηνίας 24 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λεμεσού κ. Ευθύμιου Δίπλαρου 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.874 και ημερομηνία 24.05.2012, που υποβλήθηκε από 
τον Βουλευτή Λεμεσού κ. Ευθύμιο Δίπλαρο, με την οποία ζητείται ενημέρωση αναφορικά με τους σχεδιασμούς 
που προωθούνται από το Υπουργείο Εσωτερικών σε σχέση με περίκλειστα τεμάχια σε οικιστικές περιοχές τα 
οποία παραμένουν αναξιοποίητα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα. 

2. Το Υπουργείο Εσωτερικών έχει επεξεργαστεί μέτρα προς επίλυση του προβλήματος περίκλειστων 
ιδιοκτησιών σε Περιοχές Ανάπτυξης, όπως είναι ο προωθούμενος, από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, 
σχεδιασμός οδικών δικτύων σε αρκετές περιοχές όπου εμφανίζονται πιέσεις ανάπτυξης. Το σημαντικότερο, 
ωστόσο, μέτρο είναι το νομοσχέδιο που επεξεργάσθηκε το Υπουργείο Εσωτερικών αναφορικά με τον Αστικό 
Αναδασμό, το οποίο έχει κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων από τις 28.12.2009. Η συζήτηση του 
νομοσχεδίου έχει αρχίσει στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών στις 20.09.2012. 

3. Με την εισαγωγή του θεσμού του αστικού αναδασμού και την εγκαθίδρυση και λειτουργία μηχανισμού 
και διαδικασίας για την ενοποίηση, διαχείριση και αναδιανομή ακίνητης ιδιοκτησίας σε Ζώνες Ανάπτυξης, 
επιδιώκεται η ιδιοκτησιακή αναδιοργάνωση, και με βάση ορθολογικά πολεοδομικά και οικονομικά κριτήρια η 
ενεργοποίηση γης ώριμης προς ανάπτυξη, με την αναλογική συνεισφορά ιδιωτικών ιδιοκτησιών για τη 
δημιουργία ή διαμόρφωση όλων των αναγκαίων υποδομών και κοινοτικών διευκολύνσεων (ιδιαίτερα του 
κυκλοφοριακού δικτύου, σχολικών χώρων, δημόσιων ανοικτών χώρων και πλατειών) και την εκ νέου 
παραχώρηση στους ιδιοκτήτες οικοπεδοποιημένων και άμεσα οικοδομήσιμων χώρων, οι οποίοι να 
εξυπηρετούν τις χρήσεις γης που προνοούνται στην εκάστοτε ισχύουσα Πολεοδομική Ζώνη. Τα 
προσδοκώμενα αποτελέσματα αναμένεται να ευεργετήσουν πολυάριθμους ιδιοκτήτες γης σε Ζώνες 
Ανάπτυξης, οι οποίοι μέχρι σήμερα δεν μπορούν να αξιοποιήσουν τις ιδιοκτησίες τους, λόγω της αδυναμίας ή 
και καθυστέρησης κατασκευής των αναγκαίων υποδομών, και ιδιαίτερα προσπέλασης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.899, ημερομηνίας 30 Μαΐου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 7 Ιουνίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη, και 
σας πληροφορώ ότι η λειτουργία του Τσιμεντοποιείου Βασιλικού διέπεται από τις εξής άδειες: 

(α) Άδεια Διαχείρισης Αποβλήτων η οποία χορηγείται από τον Υπουργό Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, σύμφωνα με τους περί Αποβλήτων Νόμους του 2011 έως το 2012. 

(β) Άδεια Απόρριψης Αποβλήτων, η οποία χορηγείται από τον Υπουργό Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, σύμφωνα με τους περί Ελέγχου της Ρύπανσης των Νερών Νόμους του 2002 ως το 
2009 και τους περί Ολοκληρωμένης Πρόληψης και Ελέγχου της Ρύπανσης Νόμους του 2003 έως το 
2008. 

(γ) Άδεια Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων, η οποία χορηγείται από την Υπουργό Εργασίας, σύμφωνα με 
τους περί Ελέγχου της Ρύπανσης της Ατμόσφαιρας Νόμους του 2002 έως το 2009 και τους περί 
Ολοκληρωμένης Πρόληψης και Ελέγχου της Ρύπανσης Νόμους του 2003 έως το 2008. 

 Το Τμήμα Περιβάλλοντος έχει την ευθύνη ελέγχου των θεμάτων που αφορούν τον τρόπο φύλαξης και 
διαχείρισης των εν λόγω αποβλήτων, όπως επίσης και των μέτρων εκείνων τα οποία πρέπει να λάβει η 
εταιρεία για αποφυγή ρύπανσης των νερών και του εδάφους από οποιαδήποτε ουσία. 

 Σημειώνεται ότι το Τμήμα Περιβάλλοντος δεν έχει γίνει δέκτης οποιουδήποτε παραπόνου αναφορικά με 
το πιο πάνω θέμα και διενεργεί τακτικούς ελέγχους στα υποστατικά της εν λόγω εταιρείας για θέματα που 
εμπίπτουν στην αρμοδιότητα του Τμήματος. 

 Όσον αφορά τα κρεατάλευρα, σημειώνεται ότι η εταιρεία «Τσιμεντοποιία Βασιλικού· Δημόσια Εταιρεία 
Λτδ» παραλαμβάνει από το 2008 με Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου κρεατάλευρα που παράγονται από 
τη μεταποιητική μονάδα SIGAN Management Ltd, τα οποία συναποτεφρώνει με καύσιμα για παραγωγή 
ενέργειας. Από τη φύση του, το υλικό αυτό είναι αλευροποιημένο, ξηρό και άοσμο. 

 Σημειώνεται τέλος ότι θέματα που αφορούν οσμές και γενικότερα εκπομπές αερίων αποβλήτων, 
εμπίπτουν στην αρμοδιότητα του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας. 
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 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.917, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.917 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 19.6.2012 και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Καμπιού Φαρμακά, αφορά στη δημιουργία μουσείου στην 
Κοινότητα, που θα έχει ως περιεχόμενο την αγροτική, λαογραφική και πολιτιστική κληρονομιά, αλλά θα 
στεγάζει και εκκλησιαστικά εκθέματα. 

(β)  Σύμφωνα με πληροφορίες που εξασφαλίστηκαν από την Επαρχιακή Διοίκηση Λευκωσίας, εντός 
Σεπτεμβρίου 2012, προγραμματίζεται συνάντηση του Επάρχου Λευκωσίας με Κοινοτικά Συμβούλια, 
κατά την οποία αναμένεται να τεθούν προτεραιότητες όσον αφορά στην προώθηση έργων, παρόμοιων 
με το αναφερόμενο. 

(γ) Σημειώνεται ότι, οι παράμετροι που θα ληφθούν υπόψη για τον καθορισμό προτεραιοτήτων, 
περιλαμβάνουν μεταξύ άλλων, τη φύση του κάθε έργου, την αναγκαιότητα υλοποίησης του, την 
οικονομική κατάσταση της κάθε κοινότητας, την προστιθέμενη αξία που θα αποδώσει το έργο στην 
κοινότητα, χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του έργου, κλπ.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.943, ημερομηνίας 12 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.943 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λάρνακας κ. 
Ζαχαρία Ζαχαρίου και διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή του Γενικού Διευθυντή του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων με αρ. φακ. 19.1.4.12 και ημερ. 13.7.2012 και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Βάσει του ρυθμιστικού σχεδίου που έχει εκπονηθεί και εγκριθεί από το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως, ο κεντρικός δρόμος της κοινότητας Λάγεια, θα πρέπει να διαμορφωθεί με πλακόστρωση και 
εξωραϊστικά έργα, στο πλαίσιο ανάπλασης του παραδοσιακού πυρήνα της κοινότητας. 

(β) Επειδή οι διαδικασίες για σχεδιασμό, εξασφάλιση εγκρίσεων και εξεύρεση πόρων χρηματοδότησης για 
την πλήρη υλοποίηση του έργου είναι χρονοβόρες, η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας βρίσκεται σε 
διαβούλευση με το Κοινοτικό Συμβούλιο Λάγειας για ενδιάμεσες εργασίες συντήρησης, ώστε ο δρόμος 
να είναι λειτουργικός και να εξυπηρετεί, χωρίς προβλήματα, τους κατοίκους και επισκέπτες της 
κοινότητας. 

(γ) Στον Προϋπολογισμό 2012 υπάρχει κονδύλι ύψους €12.000 μέρος του οποίου ή όλο, ανάλογα με την 
απόφαση του Κοινοτικού Συμβουλίου, θα δαπανηθεί για την επίστρωση με πρέμιξ και γενική συντήρηση 
του κεντρικού δρόμου της κοινότητας. Οι εν λόγω εργασίες προγραμματίζεται να υλοποιηθούν πριν το 
τέλος του τρέχοντος έτος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1026, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 23.06.010.01.1026 και ημερομηνία 
22 Ιουνίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 2 Ιουλίου 2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Έργο «Αποχετευτικό Σύστημα Συμπλέγματος Κοκκινοχωριών», αφορά την κατασκευή αποχετευτικού 
δικτύου συλλογής λυμάτων και αγωγούς μεταφοράς λυμάτων, στους Δήμους Δερύνειας και Σωτήρας καθώς και 
στις Κοινότητες Άχνα, Αυγόρου, Ξυλοτύμπου, Ορμήδεια, Ξυλοφάγου, Φρέναρος, Λιοπέτρι και Άγιο Γεώργιο 
Αχερίτου με Κοινό Σταθμό επεξεργασίας λυμάτων κοντά στην περιοχή του φράγματος Άχνας. 

 Το σενάριο της κατασκευής Σταθμού Επεξεργασίας λυμάτων στην Κτηνοτροφική περιοχή Ορμήδειας, 
εγκαταλείφθηκε όταν η Κοινότητα Αυγόρου συνήνεσε στην υλοποίηση του σεναρίου που εισηγήθηκαν οι 
Μελετητές για κατασκευή Κοινού σταθμού επεξεργασίας λυμάτων, κατάντη του φράγματος της Άχνας με 
ελαφρά μετακίνηση του Σταθμού από την αρχική του θέση. 

 Η αρμόδια Υπουργική Επιτροπή σε συνεδρία της στις 14 Μαΐου 2009, αποφάσισε την προώθηση της 
διαδικασίας εγκαθίδρυσης Συμβουλίου Αποχετεύσεων, μετά που έλαβε τις συγκαταθέσεις του Δήμου Δερύνειας 
και όλων των τότε Κοινοτικών Συμβουλίων. 
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 Το Υπουργικό Συμβούλιο σε συνεδρία του στις 3 Μαρτίου 2010, αποφάσισε την κήρυξη του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων Κοκκινοχωριών (Αρ. Απόφασης 70.069). 

 Για το εν λόγω Έργο έχουν γίνει οι απαραίτητες Περιβαλλοντικές Μελέτες στις οποίες λαμβάνεται υπόψη 
η θέση του Σταθμού και η διάθεση του ανακυκλωμένου νερού σε σχέση με το φράγμα της Άχνας και της 
περιοχής «Natura 2000», που το περιβάλλει. 

 Με βάση τα πιο πάνω, το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, προχώρησε στην κατασκευή αποχετευτικών 
δικτύων συλλογής λυμάτων στις Κοινότητες Ξυλοφάγου, Ξυλοτύμπου, Ορμήδεια, Άχνα, Αυγόρου και στο Δήμο 
Δερύνειας. Στις 27 Αυγούστου 2012, υπογράφθηκε και η σύμβαση για κατασκευή του Αποχετευτικού Δικτύου 
συλλογής λυμάτων στις Κοινότητες Φρενάρους και Άγιο Γεώργιο Αχερίτου, ενώ ετοιμάζονται και τα έγγραφα 
διαγωνισμού για την προκήρυξη προσφορών για κατασκευή αποχετευτικού δικτύου συλλογής λυμάτων στο 
Δήμο Σωτήρας και στην Κοινότητα Λιοπετρίου. Παράλληλα ετοιμάζονται και τα έγγραφα διαγωνισμού για την 
προκήρυξη της μελέτης και κατασκευής του Σταθμού επεξεργασίας λυμάτων στην Άχνα. 

 Τέλος, να σημειωθεί ότι το εν λόγω Έργο, το οποίο είναι συγχρηματοδοτούμενο από το Ταμείο Συνοχής 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, έχει εγκριθεί από την Ε.Ε. ως Μεγάλο Έργο, το οποίο συνεπάγεται ότι το Έργο έχει 
εξεταστεί από όλες τις παραμέτρους του, και εξασφαλίστηκαν όλες οι απαιτούμενες περιβαλλοντικές εγκρίσεις 
και τέθηκαν ασφαλιστικές δικλίδες για προστασία της περιοχής «Natura 2000» που γειτνιάζει με το Έργο. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1066, ημερομηνίας 11 Ιουλίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. 23.06.010.01.1066 και ημερ. 17.7.2012 σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και παραθέτω τα πιο κάτω: 

1. Στην περιοχή Κοφίνου λειτουργούν δύο εγκαταστάσεις αξιοποίησης ζωικών απορριμμάτων, μία 
εγκατάσταση αποτέφρωσης ζωικών αποβλήτων και μία εγκατάσταση σφαγής ζώων, οι οποίες είναι: 

•  Εγκατάσταση αξιοποίησης ζωικών απορριμμάτων της εταιρείας «Sigan Management Ltd». 

•  Εγκατάσταση αξιοποίησης ζωικών απορριμμάτων της εταιρείας «Α.Τ.Ι. Enviroindustrials Ltd». 

•  Εγκατάσταση αποτέφρωσης ζωικών αποβλήτων της εταιρείας «Sigan Management Ltd». 

•  Εγκατάσταση σφαγής ζώων του «Συμβουλίου Κεντρικού Σφαγείου». 

2. Με βάση τους περί Ελέγχου της Ρύπανσης της Ατμόσφαιρας και των Νερών Νόμους, ο Υπουργός 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και ο Υπουργός Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, 
χορηγούν Άδεια Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων και Άδεια Απόρριψης Αποβλήτων, αντίστοιχα. Επειδή οι 
πιο πάνω εγκαταστάσεις εμπίπτουν και στους περί της Ολοκληρωμένης Πρόληψης και Ελέγχου της 
Ρύπανσης Νόμους του 2002 έως 2008, οι όροι λειτουργίας που καθορίζονται στις εν λόγω Άδειες 
βασίζονται στα κείμενα αναφοράς «Best Available Techniques Reference Documents - BREFS», τα 
οποία έχουν εκδοθεί από το Ευρωπαϊκό Γραφείο για την Ολοκληρωμένη Πρόληψη και Έλεγχο της 
Ρύπανσης που εδρεύει στη Σεβίλλη και περιλαμβάνουν Βέλτιστες Διαθέσιμες Τεχνικές (ΒΔΤ) για κάθε 
δραστηριότητα που εμπίπτει στο πλαίσιο των πιο πάνω Νόμων. 

3. Οι Άδειες Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων των πρώτων δύο εγκαταστάσεων ανανεώθηκαν στις 
22.5.2012, ενώ της τρίτης εγκατάστασης στις 6.3.2012. Η αίτηση για ανανέωση της Άδειας Εκπομπής 
Αερίων Αποβλήτων του «Συμβουλίου Κεντρικού Σφαγείου» είναι υπό εξέταση. 

4. Σημειώνεται ότι εκπομπές δύσοσμων αερίων από τη λειτουργία των εν λόγω εγκαταστάσεων, με βάση 
τις πιο πάνω ΒΔΤ μπορεί να προκύψουν από: 

(α) την εκπομπή αερίων αποβλήτων από τα αντιρρυπαντικά συστήματα σε περίπτωση 
δυσλειτουργίας ή παράκαμψης τους (όπου υπάρχει αγωγός παράκαμψης), 

(β) τους χώρους ή τα δοχεία αποθήκευσης ζωικών απορριμμάτων και αίματος στις εγκαταστάσεις 
αξιοποίησης ζωικών απορριμμάτων, 

(γ) τους χώρους εργασίας των εγκαταστάσεων όπου διεξάγονται διάφορες διεργασίες, 

(δ)  την επεξεργασία και διάθεση υγρών αποβλήτων και παραγόμενης λάσπης, αν δεν τηρούνται οι 
όροι λειτουργίας των Αδειών Απόρριψης Αποβλήτων, 

(ε)  τη μεταφορά νεκρών ζώων στις εγκαταστάσεις αξιοποίησης ζωικών απορριμμάτων και 
αποτέφρωσης ζωικών αποβλήτων ιδιαίτερα όταν αυτά βρίσκονται σε κατάσταση προχωρημένης 



176 

 

αποσύνθεσης, λόγω μακράς περιόδου φύλαξης τους στα κτηνοτροφικά υποστατικά από τα οποία 
συλλέγονται, 

(στ) τα στερεά απόβλητα που προκύπτουν από το χώρο αναμονής των ζώων για σφαγή εντός της 
εγκατάστασης του «Συμβουλίου Κεντρικού Σφαγείου» και ειδικά στις περιπτώσεις όπου ζώα 
παρουσιάζουν προβλήματα υγείας, 

(ζ) την αποθήκευση και διάθεση του εντερικού περιεχομένου των ζωικών απορριμμάτων από την 
εγκατάσταση του «Συμβουλίου Κεντρικού Σφαγείου», 

(η)  τη μεταφορά ζωικών υποπροϊόντων από την εγκατάσταση του «Συμβουλίου Κεντρικού 
Σφαγείου» καθώς επίσης και από άλλα σφαγεία και κρεοπωλεία στις εγκαταστάσεις αξιοποίησης 
ζωικών απορριμμάτων. 

Αρμοδιότητα για τις διεργασίες που αναφέρονται στα σημεία (α) έως (γ) πιο πάνω έχει το Υπουργείο 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ενώ αρμοδιότητα για τα υπόλοιπα θέματα έχει το Υπουργείο 
Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος. 

5. Οι όροι λειτουργίας που καθορίστηκαν στις ισχύουσες Άδειες Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων στοχεύουν, 
μεταξύ άλλων και στον έλεγχο και μείωση των εκπομπών δύσοσμων ουσιών και περιλαμβάνουν χρήση 
αντιρρυπαντικών συστημάτων. Συγκεκριμένα, τα αέρια απόβλητα που προέρχονται από τις διεργασίες 
αξιοποίησης ζωικών απορριμμάτων και αποτέφρωσης συλλέγονται μέσω συστήματος εξαερισμού και 
διοχετεύονται σε αντιρρυπαντικό σύστημα πριν την διοχέτευση τους στην ατμόσφαιρα. Οι όροι 
λειτουργίας περιλαμβάνουν επίσης διαχειριστικά μέτρα σχετικά με τους χώρους στους οποίους 
διεξάγονται οι πιο πάνω διεργασίες καθώς επίσης και στους χώρους αποθήκευσης πρώτων υλών που 
στοχεύουν στη μείωση των διαφυγών δύσοσμων αερίων. 

6. Στη νέα Άδεια Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων της εταιρείας «Α.Τ.Ι. Enviroindustrials Ltd» περιλήφθηκε 
όρος για εγκατάσταση δεύτερου αντιρρυπαντικού συστήματος αφού λόγω του τρόπου λειτουργίας του, 
κατά το φορέα εκμετάλλευσης, έπρεπε κάτω από συγκεκριμένες συνθήκες να γίνεται, σε ορισμένες 
περιπτώσεις, παράκαμψη του πρώτου. Το επιπρόσθετο αντιρρυπαντικό σύστημα είναι υπό 
εγκατάσταση και έτσι όλα τα αέρια απόβλητα που προκύπτουν από τις διεργασίες που διεξάγονται στη 
συγκεκριμένη εγκατάσταση θα διοχετεύονται στην ατμόσφαιρα σε συνεχή βάση, αφού τύχουν 
επεξεργασίας από αντιρρυπαντικό σύστημα (είτε το πρώτο, είτε το δεύτερο). 

7. Ο έλεγχος για να διαπιστωθεί κατά πόσο τηρούνται οι όροι λειτουργίας που καθορίζονται στις εν λόγω 
Άδειες Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων γίνεται από Αρμόδιους Επιθεωρητές του Τμήματος Επιθεώρησης 
Εργασίας, οι οποίοι διεξάγουν τόσο προγραμματισμένες όσο και έκτακτες επιθεωρήσεις όταν γίνονται 
δέκτες παραπόνων.  Η συχνότητα των προγραμματισμένων επιθεωρήσεων εξαρτάται από τις 
δυνατότητες του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας.  Κατά τα έτη 2010, 2011 και τους πρώτους οκτώ 
μήνες του 2012, διεξήχθηκαν στις πιο πάνω εγκαταστάσεις 5, 6 και 11 επιθεωρήσεις αντίστοιχα. 

8. Στις περιπτώσεις όπου διαπιστώνονται παραβάσεις ζητείται γραπτώς από τους φορείς εκμετάλλευσης 
των εγκαταστάσεων η λήψη μέτρων για συμμόρφωση και σε περίπτωση μη συμμόρφωσης γίνεται 
εισήγηση για λήψη ποινικών μέτρων.  Κατά το 2010 λήφθηκαν ποινικά μέτρα σε δύο περιπτώσεις 
εναντίον της εταιρείας «Α.Τ.Ι. Enviroindustrials Ltd» και σε μία περίπτωση εναντίον της εταιρείας «Sigan 
Management Ltd» για την εγκατάσταση αξιοποίησης ζωικών υποπροϊόντων, για διάφορες παραβάσεις. 
Οι συγκεκριμένες ποινικές υποθέσεις δεν έχουν εκδικαστεί ακόμη. 

9. Με βάση τα πιο πάνω, ο περιορισμός εκπομπών δύσοσμων αερίων από τις εν λόγω εγκαταστάσεις δεν 
μπορεί να επιτευχθεί μόνο με τη χρήση αντιρρυπαντικών συστημάτων και άλλων διαχειριστικών μέτρων, 
αλλά και με την ορθή διαχείριση των στερεών και υγρών αποβλήτων που προκύπτουν από τις 
διεργασίες που διεξάγονται στις εγκαταστάσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1069, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 27 Ιουλίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη και σας 
πληροφορώ ότι: 

 Η Τρίτη Παγκόσμια Διάσκεψη για το Κλίμα (που οργανώθηκε από τον Παγκόσμιο Μετεωρολογικό 
Οργανισμό - ΠΜΟ, στη Γενεύη το Σεπτέμβρη του 2009) διαπίστωσε την ανάγκη αναβάθμισης των κλιματικών 
υπηρεσιών που παρέχονται από τις Εθνικές Μετεωρολογικές Υπηρεσίες, με την συμπερίληψη σε αυτές 
προβλέψεων για το κλίμα. Προς υλοποίηση αυτού του στόχου, ο ΠΜΟ έχει ιδρύσει το Παγκόσμιο Πλαίσιο για 
Κλιματικές Υπηρεσίες (ΠΠΚΥ - Global Framework for Climatic Services) μέσα στο οποίο Εθνικές 
Μετεωρολογικές Υπηρεσίες των διαφόρων χωρών θα πρέπει να ενισχύσουν τη βάση των παρεχομένων 
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κλιματικών υπηρεσιών με κλιματικές προβλέψεις. Η Μετεωρολογική Υπηρεσία παρακολουθεί όλες τις εξελίξεις 
στο θέμα αυτό και καταβάλλει κάθε προσπάθεια ευθυγράμμισης με τις απαιτούμενες προσαρμογές. 

 Μια πρώτη εκτίμηση για τις τάσεις που υπάρχουν στη μεταβολή του κλίματος είναι δυνατό να γίνει με 
υπολογισμούς στη βάση των υφιστάμενων κλιματολογικών αρχείων. Παρόλο που η παραδοσιακή αυτή 
προσέγγιση έχει περιορισμένες δυνατότητες, αποτελεί συνήθως την αφετηρία οποιασδήποτε μελέτης για τις 
κλιματικές αλλαγές. Η Μετεωρολογική Υπηρεσία είναι σε θέση να παρέχει πληροφόρηση για τις τάσεις που 
υπάρχουν σε όλες τις παραμέτρους που περιλαμβάνονται στο κλιματολογικό αρχείο της, το οποίο συνεχώς 
αναβαθμίζει και εμπλουτίζει. 

 Η μοντέρνα όμως προσέγγιση για την εκτίμηση του μελλοντικού κλίματος βασίζεται στη χρήση 
κλιματικών μοντέλων που προσομοιώνουν το κλίμα στη βάση προκαθορισμένων σεναρίων. Η Μετεωρολογική 
Υπηρεσία, ανταποκρινόμενη στις νέες ανάγκες για κλιματικές υπηρεσίες, εγκατέστησε και λειτουργεί το 
περιοχικό κλιματικό μοντέλο PRECIS, σε συνεργασία με το Βρετανικό Μετεωρολογικό Γραφείο. Έχουν εξαχθεί 
κάποια αποτελέσματα με βάση διεθνώς αποδεκτά σενάρια, αλλά τα αποτελέσματα αυτά δεν είναι στη μορφή 
που δυνατό να απαιτείται για πρακτικές εφαρμογές, όπως είναι η κατάρτιση ενός λεπτομερούς στρατηγικού 
σχεδίου προσαρμογής στις κλιματικές αλλαγές. Εφόσον καθοριστούν οι συγκεκριμένες ανάγκες, η 
Μετεωρολογική Υπηρεσία μπορεί να προχωρήσει με την ετοιμασία και παροχή εκείνων των στοιχείων που 
είναι εφικτό να εξαχθούν από το μοντέλο αυτό. 

 Τέλος, στους σχετικούς σχεδιασμούς της Μετεωρολογικής Υπηρεσίας περιλαμβάνεται και η συνεχής 
ενημέρωση για τροποποιήσεις των σεναρίων (που είναι ήδη υπό μελέτη) καθώς και για αναβαθμίσεις του 
κλιματικού μοντέλου. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους θερμούς χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Σεπτεμβρίου 2012 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.032, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.032 και ημερ. 4/9/2012 με την οποία 
αποστέλλετε ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργος Περδίκης 
με αρ. 23.06.010.02.032, ημερ. 9/8/2012 και σας πληροφορώ ότι, το Υπουργείο Οικονομικών ανέμενε την 
ψήφιση του νομοσχεδίου για το συλλογικό στοίχημα για να το έχει σαν βάση για την ετοιμασία νομοσχεδίου για 
το ιπποδρομιακό στοίχημα. Με την πρόσφατη ψήφιση του εν λόγω νομοσχεδίου από τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων, το Υπουργείο Οικονομικών προχωρεί στις διαδικασίες για την ετοιμασία του νομοσχεδίου που 
θα ρυθμίζει το ιπποδρομιακό στοίχημα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.038, ημερομηνίας 20 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.038 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας με ημερομηνία 4 
Σεπτεμβρίου 2012 και σας πληροφορώ ότι, τα απόβλητα που προκύπτουν από τα φάρμακα δεν εμπίπτουν 
στην αρμοδιότητα του Υπουργείου Εσωτερικών αλλά του Τμήματος Περιβάλλοντος του Υπουργείου Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος. 

2. Δεν έχει γίνει καμία καταγγελία προς το Υπουργείο Εσωτερικών για την πρόθεση επιτηδείων με σκοπό 
την απόρριψη αποβλήτων φαρμάκων σε χωματερές. Για αντιμετώπιση τέτοιου ενδεχομένου, σας πληροφορώ 
ότι οι δύο μόνο ενεργοί σκυβαλότοποι που βρίσκονται στον Κοτσιάτη και στο Βατί, ελέγχονται αυστηρά από 
τους Επιθεωρητές του Υπουργείου Εσωτερικών. Επιπρόσθετα έχουν δοθεί οδηγίες στους Δήμους Λευκωσίας 
και Λεμεσού όπως στους χώρους γίνεται η παραλαβή μόνο οικιακών στερεών απορριμμάτων, παλιών 
επίπλων, χαλιών και χωμάτων-πέτρων που προκύπτουν από τον καθαρισμό οικοπέδων και ανοικτών χώρων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Σεπτεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.039, ημερομηνίας 21ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.039, που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας, κ. 
Γιώργο Περδίκη, και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 30.08.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι ο «περί Συντάξεων Κρατικών Αξιωματούχων (Γενικές Αρχές) Νόμος του 
2011» (Ν. 88(Ι)/2011) αποτελεί αρμοδιότητα του Υπουργείου Οικονομικών. 

2. Εντούτοις, το Υπουργείο Εσωτερικών αναγνωρίζοντας την ιδιαιτερότητα της συγκεκριμένης κατηγορίας 
κρατικών αξιωματούχων, οι οποίοι λαμβάνουν κατ’ αποκοπή ετήσια και όχι μηνιαία αποζημίωση, με ταυτάριθμη 
επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερ. 01.08.2012, υποστήριξε το αίτημα 
του Διοικητικού Συμβουλίου της Ένωσης Κοινοτήτων Κερύνειας, όπως απαλειφθεί η πρόνοια της εν λόγω 
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νομοθεσίας σε ό,τι αφορά τους κοινοτάρχες των κατεχόμενων κοινοτήτων, οι οποίοι τυγχάνει να είναι πρώην 
δημόσιοι υπάλληλοι ή υπάλληλοι ημικρατικών οργανισμών.» 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Στο Κεφάλαιο Τέταρτο, θέματα εγγραφέντα για συζήτηση, δε θα μπούμε σήμερα.  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Η επόμενη 
συνεδρία του σώματος ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 4 Οκτωβρίου 2012, στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθη 
ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: Νομοθετική εργασία  
 1.  Ο περί Πιστοποιούντων Υπαλλήλων Νόμος του 2011. 

(Αρ. Φακ. 23.01.052.015-2011). 

 2.  Ο περί της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.061-2012). 

 3.  Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 4) 
Νόμος του 2012. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.043-2012). 

 4.  Ο περί Συντάξεων Κρατικών Αξιωματούχων (Γενικές Αρχές) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.176-2012). 

 5.  Οι περί Αποχετεύσεων Λεμεσού-Αμαθούντας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.120-2011). 

 6.  Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.014-2010). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ: Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 
 1. «Η πολιτική του κράτους για τους αποδήμους και τρόποι 

διατήρησης και ενίσχυσης της επαφής των νεότερων γενεών με την 
Κύπρο». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των βουλευτών κ. Σωτήρη Σαμψών 
και Κυριάκου Χατζηγιάννη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.011-2012).  

 2. «Τα προβλήματα της κυπριακής γεωργίας, η ανταγωνιστικότητα και 
οι δομές εμπορίας της». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των βουλευτών κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη και Σωτήρη Σαμψών). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.010-2012). 

 Πριν κλείσουμε, θα ήθελα να σας ενημερώσω ότι ο κ. Γιώργος Βαρνάβα με επιστολή του ζητά εκ μέρους 
του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ την εγγραφή στο Κεφάλαιο Τέταρτο του θέματος με τίτλο «Οι 
κατασκοπευτικές δραστηριότητες των Βρετανών και η ανάγκη της επιβαλλόμενης νόμιμης αντίδρασης της 
Κυπριακής Δημοκρατίας».  Επίσης, ο κ. Γιώργος Περδίκης εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών ζητά την εγγραφή του θέματος «Η ανάγκη προστασίας της δημόσιας υγείας και του φυσικού 
περιβάλλοντος από τη διάθεση γενετικά τροποποιημένων τροφών και την καλλιέργεια γενετικά 
τροποποιημένων ποικιλιών φυτών». 

 Υπάρχει ένσταση όπως τα δύο θέματα εγγραφούν στο Κεφάλαιο Τέταρτο; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα δύο θέματα εγγράφονται για συζήτηση στην ολομέλεια της Βουλής. 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης: 4.25 μ.μ.) 
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Παρόντες βουλευτές 
Αδάμου Αδάμος Μαυρίδης Μάριος 

Αναστασιάδης Νίκος Μέσης Χρίστος 

Αντωνίου Αντώνης  Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Βαρνάβα Γιώργος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γαβριήλ Γιαννάκης Νικολαΐδης Νίκος 

Γεωργιάδης Χάρης Νικολάου Ιωνάς 

Γεωργίου Γεώργιος Παπαγεωργίου Πάμπος 

Γεωργίου Γιώργος Παπαδόπουλος Νικόλας 

Δαμιανού Άριστος Περδίκης Γιώργος 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Δίπλαρος Ευθύμιος Προκοπίου Γεώργιος 

Ευαγόρου Σταύρος Σαμψών Σωτήρης 

Κατσουρίδης Νίκος Σαρίκας Φειδίας 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σταυριανός Πανίκκος 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουλίας Ζαχαρίας Συλλούρης Δημήτρης 

Κουτσού Νίκος Τάσου Γεώργιος 

Κυπριανού Ανδρέας Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυριακίδου Στέλλα Φακοντής Αντρέας 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Φυττής Σοφοκλής 

Κώστα Κώστας Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Λαμάρης Γιάννος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Λουκαΐδης Γιώργος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 
Χατζηρούσος Αντώνης 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 
1. Αναφορά του προεδρεύοντος της συνεδρίας κ. Νίκου Αναστασιάδη στην 52η επέτειο της κυπριακής 

ανεξαρτησίας. 

2. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

3. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 6) Νόμος του 
2012» και ψήφισή του σε νόμο (με αρ. 3). 

4. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2012» και «Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) 
Κανονισμοί του 2012» και έγκρισή τους, των πρώτων με αρ. 2 και των δεύτερων με αρ. 3. 

5. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 5) του 2012», 
ψήφισή του σε νόμο και δικαιολόγηση της αποχής από τον κ. Νικόλα Παπαδόπουλο. 

6. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Ποινικού Κώδικα (Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2011» και 
ψήφισή του σε νόμο με τον τίτλο «Ο περί Ποινικού Κώδικα (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012». 

7. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης 
Κύπρου του 2012 Νόμος (Αρ. 1) του 2012» και ψήφισή του σε νόμο. 
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8. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Βασικών Απαιτήσεων (Ιατροτεχνολογικά Βοηθήματα που 
Χρησιμοποιούνται στη Διάγνωση In Vitro) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» και έγκρισή τους με 
τον τίτλο «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Ιατροτεχνολογικά Βοηθήματα που Χρησιμοποιούνται στη 
Διάγνωση In Vitro) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012». 

9. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού του 2012, Νόμος του 2011 (Τροποποιητικός) (Αρ. 
6) Νόμος του 2012» και ψήφισή του σε νόμο.  

10. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Μεταλλαγμένα προϊόντα σε ζωοτροφές - Παράτυπη χρήση παραχωρηθείσας για γεωργικούς σκοπούς 
τουρκοκυπριακής γης - Ανάγκη επιδιόρθωσης του αρχαίου γεφυριού στην Περιστερώνα - Μαθήματα 
ασφαλούς χρήσης ποδηλάτου στα σχολεία - Αδειοδότηση λειτουργίας θεματικού πάρκου - Καθεστώς 
λειτουργίας των ζωολογικών κήπων στην Κύπρο - Αξιοποίηση βοήθειας από το Ευρωπαϊκό Ταμείο 
Προσαρμογής στην Παγκοσμιοποίηση - Εισηγήσεις του Παγκύπριου Συνδέσμου Μονογονεϊκών 
Οικογενειών και Φίλων - Η αποδέσμευση κονδυλίου για το Κυπριακό Κέντρο Περιβαλλοντικών Μελετών. 

11. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

 Δραστηριότητα και κατασκευές επί του παραλιακού μετώπου της Λεμεσού - Η σύμβαση αγοράς του 
Συστήματος Ελέγχου Εναέριας Κυκλοφορίας LEFCO - Δραστηριότητες του ακαδημαϊκού προσωπικού 
του Ινστιτούτου Κύπρου - Κατασκευή αιολικού πάρκου στα Λεύκαρα - Εξέταση ασθενών για σύνταξη 
ανικανότητας από πρωτοβάθμιο και δευτεροβάθμιο ιατροσυμβούλιο - Σχέδιο Παροχής Οικονομικής 
Αρωγής για Υπηρεσίες Υγείας που δεν Προσφέρονται στο Δημόσιο Τομέα - Κατασκευή νέου κτιρίου για 
το δημόσιο νηπιαγωγείο Αναφωτίας - Αναπροσαρμογή των σχεδίων κατασκευής του νέου δημοτικού 
σχολείου Τρούλλων - Το ζήτημα των περίκλειστων οικοπέδων - Καύση υλικών από την εταιρεία 
“Τσιμεντοποιία Βασιλικού” - Δημιουργία μουσείου στο Καμπί - Επίστρωση δρόμων στη Λάγεια - Μελέτη 
επιπτώσεων στο περιβάλλον για σταθμό επεξεργασίας λυμάτων στο φράγμα Άχνας - Τοποθέτηση 
φίλτρων για περιορισμό των οσμών στην Κοφίνου - Μετεωρολογικές προβλέψεις για τις κλιματικές 
αλλαγές στην Κύπρο - Ρύθμιση των ιπποδρομιακών στοιχημάτων και δραστηριοτήτων - Εισαγωγή 
φαρμάκων με σκοπό το ξεφόρτωμά τους ως αποβλήτων - Η αντιμισθία των κοινοταρχών των 
κατεχόμενων κοινοτήτων. 

12. Εγγραφή στο Κεφάλαιο Τέταρτο των θεμάτων «Οι κατασκοπευτικές δραστηριότητες των Βρετανών και η 
ανάγκη της επιβαλλόμενης νόμιμης αντίδρασης της Κυπριακής Δημοκρατίας», έπειτα από εισήγηση του 
κ. Γιώργου Βαρνάβα εκ μέρους του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ, και «Η ανάγκη προστασίας 
της δημόσιας υγείας και του φυσικού περιβάλλοντος από τη διάθεση γενετικά τροποποιημένων τροφών 
και την καλλιέργεια γενετικά τροποποιημένων ποικιλιών φυτών», έπειτα από εισήγηση του κ. Γιώργου 
Περδίκη εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Τιμή:  €3,50 
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